
Na cześć Ii-go Zjazdu PZPR

Robotnicy i chłopi pracujący
Ziemi Koszalińskiej 

podejmują zobowiązania produkcyjne
Szerokim echem odbił się na Ziemi Koszalińskiej a- 

pel przodujących zakładów naszego kraju, które wezwa
ły masy pracujące do wzmożenia wysiłku dla szybszego 
wykonania zadań, postawionych przed naszym narodem 
przez IX Pienum KC PZPR. W zakładach produkcyj
nych, w setkach gromad, spółdzielni produkcyjnych, 
PGR-ów, w nadleśnictwach, GS-ach 1 PZGS-ach naszego 
województwa odbywają się zebrania, poświęcone omówię 
nlu- wytycznych IX Plenum. Na zehranlach tych ludzie 
pracy podejmują zobowiązania produkcyjne, by wnieść 
swój konkretny wkład w dal szy rozwój budownictwa so
cjalistycznego w podniesieni e dobrobytu mas pracują
cych. Oto niektóre z tych zo bowiązań:

Na masówce, która odbyła 
się w sobotę 21 bm. w Biało
gardzie, pracownicy węzła ko 
lejowego Białogard podjęli 
cenne zobowiązania dla uczczę 
nla U Zjazdu PZPR.

Jako pierwsi wystąpili na 
masówce iprzedotawiclele' pa
rowozowni Białogard. W zobo 
wiązaniach Ich widać głęboką 
troskę o oszczędne zużycie wę 
gla 1 materiałów remonto
wych, o wyszukanie nowych, 
możliwości zwiększenia wydaj 
noścl pracy.

„W, odpowiedzi na 'doniosłe

uchwały IX Plenum KC 
PZPR, dla uczczenia zbliżają
cego się II Zjazdu partii — 
czkamy we wstępie do zobo 
wiązań — odpowiadamy na a- 
pel warszawskiej narady akty
wu związkowego nastę cy- 
ml zobowiązaniami:

Sekcja technologii produk
cji i technicznego normowania 
— opracuje, projekt wagonu 
do samoczynnego rozładunku 
szlaki parowozowej; brygada 
konserw, stacji wodnych—wy
buduje do 31 grudnia, i uru
chomi Jeden żuraw wodny na 
torach trakcyjnych; brygada

Powiat białegardzki w przededniu 

zy/plnienia z miarek i odsypów

Nasjlić pracę polilyrziio-nśu iailniniaiącq 
Karać złośliwie opornych w dostawach 
Doprowadzić do pełnego wykonania 
planu skupu zboża

Powiat bialogaidzki znajduje się w przededniu zwolnienia 
od miarek i odsypów, zbliżając się do wykonania 90 proc, 
pianu dostaw zbożowych. Gminy Pomianowo, Łęczno, Ro- 
gowb, Rąbino i Biały-Zdrój w tym powiecie już w dniu 
19 bm. osiągnęły 90 proc, planu dostaw zboża. Zbyt powoli 
przebiegają natomiast dostawy w gminach: Połczyn-Zdrój. 
Lekowo, Brzeżno i Świdwin. Gminy te ciągną cały powiat 
w tył i w nich należy przede wszystkim nasilić pracę poli- 
tyczno-uświadamiającą oraz z całą surowością stosować 
sankcje karne w stosunku do opornych w dostawach. Tym
czasem w gminach tych panuje jeszcze nieuzasadniony li
beralizm w stosunku do opornych. W gminie Połczyn-Zdroj 
na przykład, która pod względem wykonania planowych 
dostaw znajduje się w powiecie na ostatnim miejscu, w o- 
kresie ostatniego miesiąca ukarano tylko jednego speku
lanta.

W gminie Połczyn-Zdrój z największymi ilościami zboża 
zalega gromada Recilo. Dotychczas wykonała ona zale
dwie 40 proc, planu. Trzeba więc nasilić pracę aktywu 
w tej gromadzie, przełamać w niej opór wroga klasowego 
i doprowadzić do pełnego wykonania planu.

Również i w przodujących gminach powiotu są jeszcze 
gromady, które zalegają z poważnymi ilościami zboża. 
W gminie Tychowo np., która przekroczyła już 90 proc, wy
konania planu, gromada Łubianka odstawiła zboże zale
dwie w 63 proc. Podobnie zalega z poważnymi ilościami 
zboża w tei gminie gromada Trtebieszyn. W gromadzie Łu- 
banka powiatowe kolegium orzekające ukarało ostatnio 
opornie zalegających ze zbożem: Czesława Bełca, Wojcie
cha Michalskiego, Eugeniusza Mełżyńskiego, Marię Grze
siak i Stanisława Bullera. Spośród nich oo ukaraniu wy
konał swój plan Wojciech Michalski. Wszyscy ukarani 
chłopi mają pełna możność wywiązania się z planowych 
dostaw. Trzeba tylko przypilnować, by nałożone na nich 
kary były egzekwowane.

NIE LEKCEWAŻYĆ „KOŃCÓWEK"
GRN na terenie powiatu lekceważą jeszcze sprawę tzw. 

„końcówek", tj. niewielkich ilości zboża, które poszczególni 
chłopi winni dostarczyć dla pełnego wykonania planu, 
każdy chłop musi w pełni rozliczyć się z państwem - nikt 
nie ma prez/a zalegać z dostawą nawet jednego kilograma 
zboża. GRN powinny przypominać chłopom, zalegającym 
z „końcówkami", że muszą oni niezwłocznie zawieźć na 
punkt skupu brakujące ilości zboża.

W gminie Tychowo „końcówki" stanowią jeszcze poważny 
procent zaległości gminy. Jest tu wielu chłopów, którzy 
zalegają z dostawą 15—1C0 kg zboża. Należą do nich 
m. in. Wyrzykowski, Pastucha z gromady Kowalki, Stani
sław Nyga z Dzięciotowa i wielu innych. Zygmunt Kop
czyński z gromady Tychowo zalegał do niedawna z do
stawą 100 kg zboża, jednakże przywiózł do punktu skupu 
tylko 86 kg i zalega w dalszym ciągu 14 kg. Uparcie nie 
chce on dostarczyć ostatnich 14 kg zboża. GRN nie po
winna i w tym wypadku tolerować oporu - jeśli Kopczyń
ski w ciągu najbliższych dri nie dostarczy „końcówki" - 
trzeba go ukarać.

kotlarzy—do 31 grudnia zaln-l 
stalule 1 uruchomi dopływ wo 
dv do kotłowni 1 umywalek; I

Tak pow.nni wszyscy gospodarować

Na zdjęciu gór 
nym: Iow. Czu- 
backi odbiera 
kwit za dostar
czone tuczniki. 
Największy * z 
tuczników wa
żący 195 kg po 
spędzeniu z wa
gi.

Na zdjęciu doi 
nym: tow. Czu- 
backi z żoną 
i wyhodowanymi 
przez siebie tucz
nikami przed 
punktem skupu 
w Sianowie.

W dniu 16 bm. towarzysz 
Henryk Czubacki ze Szczegli- 
na przywiózł na punkt skupu 
w Sianowie 10 tuczników. Je
den na planowy skup, a 9 
zakontraktowanych. W domu 
został Czubacklemu jeszcze 
jeden tucznik, dwie maciory 
i dwa wieprzki. Doskonc'e 
wyniki w hodowli uzyskuje 
dzięki racjonalnej gospodarce 
ra swojej ziemi i pomocy 
państwa. A trzeba zaznaczyć, 
że posiada jodynie 1,93 ha.

Przez całe lato pasł on 
świnie na łące i karmił zie
lonką uzyskaną z przezna
czonego na to specjalnie ka
wałka ziemi, z którego koril 
zelonkę cztery razy. Świnie 
zaczął tuczyć dopiero w- 
wrześniu uzyskanymi z Go 
otrębami, śrutem z własnego 
zboża 1 ziemniakami.

Towarzysz Czubacki przy 
wiózł tuczniki na punkt sku
pu akurat w dzień po obnż- 
ce cen, w dzień po zebraniu 
gromadzkim, na którym zat 
poznał się z tezami do dy«

skusji na II Zjazd partii. Tow. 
Czubacki, sprzedając swoje 
tuczniki, powiedz'ał: „Stara
łem się gospodarzyć dobrze, 
z obowiązków wobec państwa 
-//wiązuję się na czas j w ca
łości, ałe teraz postaram się 
eespodarzyć jeszcze lepiej 
i wydajniej. Zostawiłem sobie 
H-rie maciory, prosięta będę 
chował. Zasadzę też w przy
szłym roku więcej ziemnia
ków niż w tym, aby mieć je 
czym karmić. W przyszłym 
roku postaram się dostarczyć 
państwu jeszcze więcej tucz
ników. Rozumiem bowiem, że 
do podniesienia dobrobytu 
nas wszystkich przyczynię się 
najlepiej przez stole podno
szenie wydajności swojego go 
s.iodarstwa. Uważam też, żs 
dobrobyt nas wszystkich 

zrósłby o wiele szybciej, 
gdyby wszyscy chłopi starali 
tę jak najwięcej sprzedać 

państwu ze swojego gospodar 
stwa I rozwijać jak najsze
rzej hodowlę

Depesze z podziękowaniami za życzenia z okazji 36 rocznicy Wielkiej Październikowej Rewolucji Socjalistycznej
DO 
PRZEWODNICZĄCEGO RADY PAŃSTWA 
POLSKIEJ RZECZYPOSPOLITEJ LUDOWEJ 
TOWARZYSZA A. ZAWADZKIEGO

Warszawa
Dziękuję Wam, Towarzyszu Przewodniczący, oraz brat

niemu narodowi polskiemu, za przyjazne pozdrowienia 
i życzenia z okazji 36 rocznicy Wielkiej Październikowej 
Rewolucji Socjalistycznej.

K. WOROSZYLOW 
PRZEWODNICZĄCY PREZYDIUM 

RADY NAJWYŻSZEJ ZSRR

DO
PREZESA RADY MINISTRÓW
POLSKIEJ RZECZYPOSPOLITEJ LUDOWEJ 
TOWARZYSZA BOLESŁAWA BIERUTA

Warszawa
Proszę przyjąć. Towarzyszu Prezesie, moje szczere po

dziękowanie za serdeczne pozdrowienia I przyjazne życze
nia pomyślności dla narodu radzieckiego z okazji 36 ro. 
cznicy Wielkiej Październikowej Rewolucji Socjalisty
cznej.

G. MALENKOW 
PRZEWODNICZĄCY RADY MINISTRÓW ZSRR 
DO *
MINISTRA SPRAW ZAGRANICZNYCH 
POLSKIEJ RZECZYPOSPOLITEJ LUDOWEJ 
TOWARZYSZA S. SKRZESZEWSKIEGO

Warszawa
Dziękuję Wam, Towarzyszu Ministrze, za Wasze gorące 

pozdrowienia I przyjazne życzenia z okazji 36 rocznicy 
Wielkiej Październikowej Rewolucji Socjalistycznej.

W. MOLOTOW
MINISTER SPRAW ZAGRANTCZNYCH.ZSRR

Odznaczenie Ł. M. Kaganowicza
Orderem Lenina

MOSKWA. Agencja TASS 
podaje:

W związku z 60 rocznicą 
urodzin pierwszego zastępcy 
Przewodniczącego Rady Mi
nistrów ZSRR Ł. M. Kagano- 
wieża oraz za wybitne zasługi

położone dla Partii Komuni
stycznej l narodu radzieckie
go, dekretem Prezydium Ra
dy Najwyższej ZSRR Ł. M. 
Kaganowlcz został odznaczony 
Orderem Lenina.

Depesza KC KPZR i Rady Minist^ZSRR
4 do Ł. M. Kaganowicza

MOSKWA. Jak donosi a- 
gencja TASS, Komitet Cen
tralny Komunistycznej Partit 
Związku Radzieckiego I Rada 
Ministrów ZSRR wystosowały 
do L. M. Kaganowicza z oka
zji 60 rocznicy jego urodzin 
depeszę następującej treści:

Komitet Centralny Komu
nistycznej Partii Związku Ra
dzieckiego i Rada Ministrów 
ZSRR pozdrawiają Was. wier
nego ucznia Lenina i współ- 
bojownika Stalina, w dniu 60 
rocznicy Waszych urodzin.

i Naród radziecki wysoko o- 
I cenią Wasze zasluel. jako je
dnego z najwybitniejszych 

'organizatorów I budowniczych 
! Partii Komunistycznej i pań
stwa radzieckiego.

Na każdym posterunku pra
cy partyjnej I państwowej i 
właściwą Wam energią pnśwlc 
cacie wszystkie swe siły I 
wiedzę dziełu budownictwa 
komunizmu w ZSRR.

Z całego serca życzymy 
Wam. Przyjacielu 1 Towarzy
szu. drogi ł-azarzu Mojsleje- 
wiczu, długich lat zdrowia I 
dalszej owocnej pracy dla 
dobra narodów nasze) socjali
stycznej ojczyzny, dla dohrs 
komunizmu.

KOMITET CENTRALNY 
KOMUNISTYCZNEJ PARTII 
ZWIĄZKU RADZIECKIEGO 
RADA MINISTRÓW ZSRR

Na cześć II Zjazdu Partii
Czynem uczcić pragną ludzie pracy U Zjazd Polskiej Zje

dnoczonej Partii Robotniczej — spadkobierczyni I konty
nuatorki dzieła rewolucyjnych partii proletariatu polskiego 
przewodniczki narodu, która prowadziła nas I prowadzi od 
sukcesu do sukcesu.

Przedstawiciele załóg kilkudziesięciu zakładów pracy z 
całej Polski zebrani w stolicy, w której za dwa miesiące od. 
będzie się Zjazd, skierowali apel do robotników. do chło
pów pracujących i Inteligencji. d0 pracowników wszystkich 
dziedzin gospodarki, nauki, oświaty i kultury:

„Stawajcie wszyscy do współzawodnictwa pracy — de 
wielkiego ogólnonarodowego czynu przedzjazdowego'.

Wiele zmieniło się w naszym życiu w ciągu 5 lat. które 
nas dzielą od I Zjazdu. Jesteśmy dziś u progu piątego roku 
planu G-lctniego. Zamjkamy go osiągnięciami, które wysu
nęły nas z szarego p<rzed wojna końca na jedno z pierwszych 
nrejsc w Eurcple pod względem rozwoju gospodarczego. 
Minęliśmy już Włochy, szybkimi krokami doganiamy Fran
cje — jeden z najbardziej uprzemysłowionych krajów kapi 
talistycznych.

W tym samym czasie, kiedy w Polsce i w lnnvch krajach 
demokracji ludowej wzrastaja sity I dobrobyt ludzi pracy, 
gdy zwłaszcza w Związku Radzieckim dokonuje się ogrom
na poprawa w położeniu mas. kraje Zachodniej Europy, spę
tane przez imperializm amerykański, uginają sic. pod brze
mieniem militaryzmu i kryzysu. Masy pracujące tych krajów 
tocząc zaciętą walkę z zaprzedanymi dolarowi rządami, z na. 
dzieją patrza na kraje obozu pokoju 1 socjalizmu, w których 
sprawa szybszego podniesienia stopy, życiowej społeczeństwa 
stała się hasłem naczelnym.

Hasło to postawiło przed narodem polskim IX Plenum 
Komitetu Centralnego naszej partii. Przesłanką jego były 
nasze zdobycze, które pozwalają na pewne zmiany w rozcho
dowaniu środków, łożonych przez państwo na rozwój życia 
gospodarczego. Wyrazem przemian, jakie zaszły I zachodzą 
w naszej ojczyźnie, jest uchwała rządowa z dn. 14 listopada, 

[wprowadzająca częściową zniżkę cen na niektóre artykuły 
spożywcze i przemysłowe.

{Dokończenie m str, 2)

warsztat gospodarczy — wyko 
na przyrząd do pasowania .maź 

(Dokończenie ną 2 str.)



Załoga PZPW 
w Okonku wykonała 
plan roczny 
40 dni przed terminem

20 bm. załoga Pomorskich 
Zakładów Przemysłu Wełniane 
go w Okonku wykonała 40 
dni przed terminem swe rocz
ne zadanie. Jest to pierwszy 
zakład przemysłu wełnianego, 
który na naszym terenie zrea
lizował już roczny plan pro
dukcji.

Rozwijające się stale współ
zawodnictwo pracy sprawiło, 
że PZPW Okonek wysunęły 
się w bież, roku na jedno z 
przodujących miejsc wśród 
zakładów przemysłu wełniane 
go w kraju.

W meldunku swym załoga 
stwierdza:

Wykonując plan roczny w 
dniu 20 bm. wykonaliśmy w 
266 procentach zobowiązania 
podjęte w Czynie Październi
kowym. Rozumiemy, że przed
terminowym wykonaniem pla
nów przyczyniamy się do sta
łego wzrostu naszej stopy ży
ciowej, co znalazło już wyraz 
w ogłoszonej dnia 14 bm. 
Uchwale Rady Ministrów o 
częściowej obniżce cen na 
niektóre artykuły codzienne
go użytku.

(U)

Sukces załogi 
kołobrzeskiego młyna

Pracownicy młyna w Koło
brzegu z dumą komunikują o 
wykonaniu rocznego planu 
produkcji na 40 dni przed ter
minem. W meldunku podkre
ślają, że do tego osiągnięcia 
przyczynił się przede wszyst
kim wzrost politycznej świado
mości załogi i zrozumienie za
dań, jakie stoją przed młynar 
stwem w walce o szybki wzrost 
stopy życiowej ludności pra- 
cująccB^zeba podkreślić, że 
w roku^^ głym młyn w Ko
łobrzegu nie wykonał planu 
produkcji - zabrakło aż 46,5 
procent Tegoroczny sukces 
świadczy więc o trwałych 
zmianach na lepsze wśród 
pracowników, o ich socjalisty
cznym stosunku do pracy.

Z wypadków w Terni 
we Włoszech

Robotnicy i chłopi pracujący Ziemi Koszalińskiej 
stają do Czynu Zjazdowego

(Dokończenie z 1 str.) 
nic; brygada prasek 1 manome
trów — wykona ponad plan 2 
manometry dla parowozowni 
w Połczynie - Zdroju; brygada 
remontu rewizyjnego parowo
zów — wykona ponad mleslęcz 
ne plany remont Jednego paro 
wozu". Zobowiązania podjęły 
wszystkie działy i brygady pa 
rowozownt. Indywidualnie, bla 
charz Witold Żięclk zobowią
zał 61ę wykonać do 31 grudnia 
300 blaszanych oprawek do 
6zafek odzieżowych.

Pracownicy zatrudnieni 
przy naprawach bieżących zo 
bowlązal! e>lę wszystkie napra- 
wy bieżące wykonywać tylko 
na przeglądach okresowych, z 
tym, że parowóz nie może być 
przetrzymany w naprawie po
nad czas przewidziany harmo 
nogra*nem.

Drużyny parowozowe paro
wozowni bdałogardzklej zobo
wiązały się przeprowadzać dno 
l>ne naprawy we własnym za
kresie. Drużyny: Pk2-3, 
Pk2-4. Tr203-216, Tr203- 
267, Ty2-372, Ty2-207 odda- 
ły książki napraw parowozów 
pod plombę do naczelnika pa
rowozowni. Drużyny parowo
zowe rozszerzyły swe długo- 
okivscw? zobowiązania oszczę 
dności węgla, zobowiązując się 
zaoszczędzić w listopadzie 1 
grudniu o dwie tony węgla 
ua drużynę więcej, niż to uczy 
nlly w październiku.

Odpowiadając na apel war
szawski J narady, zobowiąza
nia podjęli również pracowni
cy odcinka zabezpieczenia ru
chu pociągów w Białogardzie, 
pracownicy służby konduk 
torsklej, służba ruchu trzech 
odcinków stacji Białogard, 
pracownicy odcinka tele
komunikacyjnego, pracowni
cy odcinka elektro • ener

Do Wiednia przybywają Jut 
ze wszystkich stron świata 
wysłańcy miłujących pokój 
narodów, aby dać wyraz swej 
niezłomne; woli walki o za- 
cbbwanle 1 utrwalenie pokoju.

Ludność Wiednia gorąco 
wita wybitnych bojowników 
o pokój.

getycznego, pracownicy re
jonu budynków, pracownicy 
odcinka drogowego, załoga wą 
skich torów, oraz pracownicy 
kolejowych zakładów gastrono 
mdcznych. Indywidualnie zgło
sili zobowiązania: kierownicz
ka świetlicy ZZK, oraz refe
rent BHP DO6.

Wystąpienia przedstawicieli 
poszczególnych działów pracy 
węzła blałogardzklego cecho
wało głębokie zrozumienie u- 
chwal IX Plenum KC partit 1 
troska o pełną 1 szybką ich re 
alizację. Mówcy podkreślali, 
że przez realizację zobowiązań 
na cześć II Zjazdu partii pra
gną przyczynić 61 ę do przyeple 
6zenla rozwoju gospodarcze
go ojczyzny 1 podniesienia sto
py życiowej ludzi pracy. Nie
wątpliwie za przykładem ko
lejarzy z Białogardu pójdą za
łogi pozostałych węzłów nasze 
go województwa.

CHŁOPI SPÓŁDZIELNI 
PRODUKCYJNEJ 

W GOŚCINIE
W powiecie kołobrzeskim 

Jako Jedni z pierwszych odpo
wiadając ' na apel spółdzielni 
produkcyjnel — Gudowo, pod 
jęli zobowiązania na cześć II 
Zjazdu partit chłopi ze spół
dzielni produkcyjnej w Gości
nie.

„Spółdzielnia nasza — plażą 
chłorpi z Gościna w swym zo
bowiązaniu — Jest naocznym 
przykładem wyższości gospo
darki zespołowej nad Indywi
dualną. W roku bież, przeclęt 
na wydajność zbóż z hektara 
wynosi u nas 24,5 q, osiągnę
liśmy przeciętnie 310 q bura
ków cukrowych z ha, zaś ziem 
nlaków 200 q z ha. Rozwlnjęllś 
my również hodowlę. Na każ- 
de 100 ha ziemi spółdzielnia 
nasza posiada obecnie 21 szt.

W imię pokoju i szczęścia ludzkości 
rozpoczęła obrady

Sesja Światowej Rady Pokoju 
w Wiedniu

WIEDEŃ. W dniach od 23 do 28 listopada odbędzie 
się w Wiedniu Sesja Światowej Rady Pokoju, na której 
omówione zostaną wszechstronnie zagadnienia mające naj
żywotniejsze znaczenie dla całej ludzkości.

W wielu zakładach pracy 
odbywają się wiece 1 zebrania 
poświęcone rozpoczynalącel 
się sesji. Na zebraniach tych 
masy pracujące Austrii zdecy
dowanie wypowiadają się na 
rzecz osłabienia napięcia mię
dzynarodowego, zlikwidowa
nia baz wojskowych na ob
cych terytoriach ltp.

Robotnicy za
kładów m«ta- 
lurgicinych w 
T»rni odpowie
dzieli w miesią
cu październiku 
strajkiem na 
zwolnienie 2.000 
robotników przez 
dyrekcję tych za
kładów.

Na przeciąga
jący pochód pro 
testacyjny, zorga 
nizowany przez 
członków rodzin 
zwolnionych, po
licja dokonała 
brutalnego na
padu.

Wypadki w Ter 
ni stały się 
przedmiotem de
baty w Izbie De
putowanych.

Fot. - CAF

bydła (razem z bydłem na 
działkach przyzagrodowych), 
przeciętna wydajność mleka 
od krowy wynosi rocznie 3270 
litrów, posiadamy ogółem 110 
sztuk świń w tym 10 macior. 
W pełni wywiązaliśmy się z na 
szych zobowiązań wobec pań
stwa. Zdajemy sobie Jednak 
sprawę, te nie wykorzystaliś
my Jeszcze wszystkich możli
wości naszej zespołowej gospo 
darkl 1 dlatego zobowiązujemy 
się:

Osiągnąć w roku 1954 prze 
clętną wydajność zbóż z ha — 
w wysokości 28 q, tj. o 3,5 q 
więcej niż w roku bież., pod
nieść wydajność buraka cukro
wego do 350 q z ha. zaś ziem 
nlaków do 240 q z ha.

Zwiększyć areał upraw roś
lin przemysłowych — rzepaku 
o 100 proc. (tj. zasiać 6 ha), 
ziemniaków 1 buraków cukro
wych o 15 proc.

W dziedzinie hodowli człon 
kowie spółdzielni w Gościnie 
postanawiają: osiągnąć w roku 
1954—27 szt. bydła na każde 
100 ha tj. o 5 szt. więcej na 
100 ha niż w roku bież, oraz 
osiągnąć od każdej krowy prze 
ciętnle 3800 litrów mleka ro
cznie. Podnieść pogłowie świń 
na każde 100 ha do 100 szt., 
zwiększyć ilość macior zespo
łowych do 12 sztuk. Uzyskać 
od każdej maciory rocznie nie 
mniej niż 18 prosiąt, skrócić 
termin tuczu 100 kg tucznika 
z 10 do 9 miesięcy, założyć 
hodowle owiec.

Członkowie spółdzielni w 
Gościnie postanowili również 
znacznie zwiększyć bazę paszo 
wą, założyć 2 ha sadu, następ
nie w roku 1954 w 100 proc. 
I w terminie, tak Jak w roku 
bież., wykonać wszystkie obo
wiązkowe dostawy wobec pań 
stwa.

WARSZAWA. W dniu 20 
bm. wyjechała do Wiednia na 
sesję Światowej Rady Pokoju 
delegacja Polskiego Komitetu 
Obrońców Pokoju.

•
W skład delegacji wchodzę 

członkowie Światowej Rady 
Pokoju: przewodniczący PKOP 
Jarosław Iwaszkiewicz , pbse) 
Ostap Dłuski, poseł Dominik 
Horodyńskl, profesor Leopold 
Infeld, prezes Zw. Literatów Pol 
skich Leon Kruczkowski oraz 
jako zaproszeni goście — kom
pozytor Andrzej Panufnik i re
daktor „Słowa Powszechnego" 
k6. Mieczysław Suwała.

• KZYM
Najwyższy sąd kasacyjny uchy

lił wyrok rzymskiego sądu przy
sięgłych, skazujący generała fa
szystowskiego Adami-Rossi na 24 
lata więzienia. Rossi winny jest 
rozstrzelania 23 partyzantów.

• NOWY JORK
Szef sztabu marynarki wojennej 

USA, admirał Carney, który po
wrócił z podróży po krajach Da
lekiego Wschodu, oświadczył na 
konferencji prasowej, że marynar
ka wojenna USA dostarczy kuo- 
mintangowcom dwa kontrtorpe- 
dowce.

• BUDAPESZT
W Budapeszcie podpisano 

układ o wymianie towarowej mię
dzy Węgrami a Szwecją.

• OSLO
Od dnia 23 bm. podwyższone 

zostaną w Norwegii ceny chleba. 
Nowa cena chleba będzie naj
wyższa w historii Norwegii.

W tych dniach podrożała w 
Norwegii również kawa.

Załoga Nadleśnictwa RLP 
w Trzebleszkach (pow. Wałcz) 
dla uczczenia II Zjazdu partii 
postanowi la:

Pomóc załodze Nadleśni
ctwa w Płytnlcy w wykonaniu 
planu pozyskania drewna na 
IV kwartał br. W tym celu 
leśnicy z Trzebieszek skierują 
do Nadleśnictwa w Płytnlcy 3 
własne zespoły pił motoro
wych.

Już w IV kwartale br. w 
100 proc, przygotować glebę 
dla wykonania planu zalesienia 
w roku 1954.

Do dnia II ZJacdu partii wy 
konać 50 proc, planu pozyska 
nla drewna na rok 1954. W 
tym celu Nadleśnictwo zorga
nizuje za przvkładem drwali 
ZSRR zespoły pił motoro
wych, stosując Jednocześnie 
potokowy system pracy.

Do 31. I. 1954 noku w 100 
proc, wykonać wywózkę drew
na z laąu.

Załoga Nadleśnictwa w 
Trzebleszkach wezwała Jedno 
cześnie do -odejmowania po
dobnych zobowiązań załogi 
wszystkich nadleśnictw Ziemi 
Koszalińskiej.

* • •
Instruktorzy rachunkowo-or 

ganizacyjnl spółdzielni produk 
cyjnych przy PRN w Drawsku 
dla uczczenia II Zjazdu partii 
zobowlązaill alę:

W związku ze zbliżającą się 
akcją zamknięć rocznych roz
rachunków w spółdzielniach 
produkcyjnych, do dnia 31 
grudnia całkowicie zakończyć 
bllansy zamknięcia we wszyst 
kich spółdzielniach powiatu.

Jednocześnie wezwali on! 
do socjałlstycznego W6półz»wo 
dntetwa Instruktorów rachun. 
kowo • organizacyjnych ze 
wszystkich powiatów naszego 
województwa.

Na cześć II Zjazdu Partii
(Dokończenie z str. 1) 1

Obniżką cen była zapoczątkowaniem wielkiej ofensywy, 
którą podjęliśmy pod przewodem partii | która — zgodnie 
z postanowieniami IX Plenum 1 założeniami tez przedzjazdo- 
wych — ma w ciągu najbliższych dwóch lat przynieść 
wzrost realnych płac robotniczych 1 pracowniczych oraz do
chodów pracującego chłopstwa przeciętnie o 15 proc. Klasa 
robotnicza wie, że cel, jaki stoi przed nami, nie może być 
urzeczywistniony bez Jej czynnego 1 kierowniczego udziału. 
„Szybsze podniesienie stopy życiowej — wskazuje towarzysz 
Bierut — trzeba wypracować I wywalczyć". I właśnie wyra
zem świadomości tego obowiązku Jest apel skierowany do 
wszystkich ludzi pracy w Polsce, apel o udział w ogólnona
rodowym ruchu socjalistycznego współzawodnictwa pracy:

„NA POWITANIE II ZJAZDU PZPR!"
„NA POPARCIE CZYNEM HASŁA WALKI .0 SZY. 

BSZY. WZROST DOBROBYTU LUDZI PRACY!"
W tym wszechogarniającym ruchu, który rozpoczęła kla

sa robotnicza, każdy z nas mus] znaleźć swoje miejsce. A 
miejsce swe znajdzlcmy wówczas, gdy dobrze uprzytomnlmy 
sobie, Jaka Jest droga wzrostu siły | dobrobytu naszego 
kraju. t

A więc współzawodnictwo przedzjazdowe powinno ujaw
nić rezerwy produkcyjne I zapewnić wykonanie z nadwyżką 
planu w przemyśle ciężkim, dokumentując tym decydującą 
Jego rolę w walce o dalsze uprzemysłowienie kraju, o stwo
rzenie bazy dia rozwoju produkcji rolniczej. Równocześnie 
przemysły hutniczy, metalowy, drzewny, obronny rozwiną 
współzawodnictwo o uruchomienie dodatkowej produkcji 
artykułów powszechnego użytku z odpadków produkcji pod- 
stawowej.

W przemyśle spożywczym, włókienniczym, odzieżowym, 
wyrobów metalowych 1 drzewnych walczyć będziemy o roz
szerzenie produkcji, o poprawę Jej jakości, o estetykę wy
robów | ich wykończenie, o rozszerzenie nowych wzorów 
i asortymentu.

W budownictwie miejskim | wleisklm rozwiniemy współ
zawodnictwo o terminowe 1 dokładne wykonanie budowli 
mieszkaniowych, komunalnych 1 socjalnych.

Istotą naszego współzawodnictwa jest upowszechnianie 
przodujących metod pracy, rozwój ruchu racjonalizatorskie
go, walka o lepszą organizację pracy. Innymi słowy — stwo
rzenie warunków dla stałego podnoszenia wydajności pracy, 
dla osiągnięcia coraz większych oszczędności, które są stałą 
rezerwą wzrostu produkcji. W tym zakresie wielką pomoc 
okazuje 1 okazywać będzie personel Inżynieryjno-techniczny, 
włączając sle w ruch współzawodnictwa pracy, manlfestująo 
tym swą solidarność z klasą robotniczą | z polityką partii, 
która tak wysoko ocenia pracę naszej inteligencji.

Pamiętając stale, że celem budownictwa socjalistycznego 
jest człowiek i jego potrzeby, rozwiniemy na szeroka skalę 
współzawodnictwo wśród pracowników instytucji handlo
wych w mieście 1 na ws) — o sprawne zaopatrzenie ludności, 
o kulturę obsługi konsumenta. Rozwiniemy też współzawod. 
nfetwo soclallstyczne wśród pracowników Instytucji usługo
wych, służby zdrowia, żłobków, przedszkoli, domów kultury, 
świetlic, bibliotek —- o lepsze zabezpieczenie potrzeb byto
wych 1 kulturalnych ludzi pracy.

Z gorącym apelem o udział we współzawodnictwie zwra
cają się załogi czołowych zakładów pracy w Polsce dn chło
pów gospodarujących indywidualnie oraz do spółdzielni pro
dukcyjnych, do pracowników PGR | POM, do agrotechni. 
ków I zootechników — popularyzatorów przodujących metod 
uprawy roli oraz hodowli. Jak wskazuje bowiem IX Plenum, 
nadmierne pozostawanie w tyle produkcji rolniczej, hamuje 
nasz marsz naprzód, ogranicza możliwości szybszego podno
szenia stopy życiowej ludzi pracy. Wielkie są zadania chło. 
pów pracujących we współzawodnictwie o pełne wykonanie 
I przekroczenie obowiązkowych dostaw zboża, żywca, mleka, 
ziemniaków. O staranne dokonanie orek z’mowych, o zabez
pieczenie dodatkowej bazy paszowej. O rozwój hodowli 
trzody | bydła, o realizację planów kontraktacji kultur prze
mysłowych.

Współzawodnictwo przedzjazdowe, Jakie rozwinie się na 
wszystkich odcinkach naszego życia gospodarczego, społe
cznego 1 kulturalnego przyniesie niewątpliwie nowe do. 
świadczenia 1 nowe zdobycze. Poprzeć każdą Inicjatywę od
dolną, upowszechnić każde osiągnięcie przodującego robot
nika 1 chłopa oraz przodującego zakładu — oto dźwignia na
szych zwycięstw, do których prowadzi nas partia, wskazuląc 
w uchwałach IX Plenum drogę szybszego podniesienia pozio
mu życia ludzi pracy w mieście 1 na wsi.

Odpowiedzialność za prawidłowy rozwóf współzawodnict
wa ponoszą obok instancji związkowych kierownictwa par
tyjne wszystkich szczebli, każdy członek naszej partii. Jego 
przodownictwo. Jego dbałość o nleuronlenle żadnej Inicjaty
wy, nieustępliwa walka o podnoszenie temperatury współ
zawodnictwa, o rozwój życia politycznego, o umocnienie or
ganizacji partyjnych, zwłaszcza na ws| — wytworzy atmo
sferę, w której godnie ppwitamy II Zjazd.

Zjazd partii — to wielkie wydarzenie w życiu narodu, w 
życiu każdego człowieka pracy. Od dziesiątków lat masy pra. 
cujące Polski skupiają się pod bojowymi sztandarami swej 
rewolucyjne! awangardy, pod jej wypróbowanym klerownl. 
ctwem naród nasz zdobył swą niepodległość, dzięki jej klero 
wnlctwu zrzucił Jarzmo kapitalistów | obszarników i ugrun
tował swą wieczystą przyjaźń z potężnym Krajem Rad — 
krajem zwycięskiego budownictwa komunistycznego. Real!, 
zując politykę Polskiej Zjednoczonej Partu Robotniczej, na
ród nasz wnosi coraz większy wkład do dzieła umocnienia 
pokoju międzynarodowego. Toteż udział w współzawodnict
wie na cześć Zjazdu tak zasłużonej partii jest sprawą honoru 
1 poczucia patriotycznego każdego człowieka pracy, każdego 
Polaka miłującego swą ojczyznę.

Partia stawia nam zadania wielkie, konkretne 1 bliskie — 
szybciej podnieść poziom życia naszego narodu. Zadania, 
których terminy nie są odlegle. Mieliśmy tego dowody w 
przeprowadzone! ostatnio obniżce cen — dalsze kroki zależą 
od nas samych.

Niechaj więc nasze współzawodnictwo przedzjazdowe do 
którego wzywa nas apel przodujących zakładów „stanie się 
wielką manifestacją ufności ludu pracującego do swojej 
partii, do Polskiej Zjednoczonej Partii Robotniczej — prze- 
wodniczkj klasy robotniczej 1 narodu, wiodącej Polskę do 
szczęścia, pokoju j socjalizmu!".



Rozpalajmy serca i umysły entuzjazmem twórczej 
pracy w realizacji wielkiego Czynu Zjazdowego Przemówienie przewodniczącego CRZZ tow. Wiktora Kłosiewicza

Stworzenie trwałych pod- 
»taw dla poprawy bytu ludjtoś 
cl pracującej, dla coraz; peł
niejszego zaspokajania jej sta
le rosnących potrzeb /rtiaterlal-

nych, socjalnych 1 kultural
nych stanowi podstawową ce
chę polityki naazej Partii od 
pierwszych dni objęcia wła
dzy przez klasę robotniczą.

Zbudowaliśmy trwale podstawy dla szybszego 
wzrostu slopy życiowej

„Przeciekała nasza dotych 
czasowa pilica, wszystkie na
sze wyslrZł gospodarcze — mó 
wił na IX Plenum towarzysz 
Bierut — przyczyniały się — 
pośre/lnio, lub bezpośrednio — 
do polepszenia warunków ży- 
cl* ludu pracującego, zarówno 

mieście, Jak 1 na wsi 1 toro
wały drogę obecnym moźllwoś 

/cłom'*. Dlaczego obecnie mo- 
• żerny wysunąć na czoło wszy

stkich na<szvch zadań, Jako 
sprawę pierwszoplanową, zada 
nie skoncentrowania wysiłków 
wokół zabezpieczenia szybsze 
go wzrostu stopy życiowej lu
dzi pracy?

Stało się to możliwe dzięki 
temu, że w ciągu ubiegłych 
9 lat, naród nasz, kierując się 
słusznymi wskazaniami Partii, 
realizując w praktyce funda
mentalną zasadę sojuszu robo 
tnlqz<xhłopsklego, korzysta
jąc z wszechstronnej 1 brater
skiej pomocy Związku Radzie
ckiego, zbudował trwałe pod- 

tstawy gospodarki socjalistycz
nej.

Budujemy w naszym kraju 
samochody 1 traktory, statki 
dalekomorskie, ciężkie obr.v 
blanki 1 ciężkie motory elek
tryczne, stworzyliśmy od pod
staw przemysł wielkiej synte
zy chemicznej, zbudowaliśmy 
w ciągu niewielu lat własny, 
nowoczesny przemysł obronny.

Produkcja energii elektrycz 
nej wzrosła w porównaniu ze 
6tanem przedwojennym 4,5 ra

Równolegle z rozwojem 
przemysłu ciężkiego, stanowią 
cego podstawę socjalistycznej 
industrializacji, nastąpił dal
szy poważny, aczkolwiek po
wolniejszy, rozwój produkcji 
artykułów konsumpcyjnych.

I Produkujemy dziś odzieży 2 
razy więcej, niż w noku 1949, 
znacznie więcej tkanin, obu
wia, cukru i Innych artyku
łów.

Globalna produkcja przemy
słu wytwarzającego przednTo- 
ty spożycia wzrosła w porów
naniu z rokiem 1949 o 99 pro 
cent.

Wprowadzenie do przemy
słu nowoczesnej techniki, u- 
sprawntenie organizacji pracy, 
podwyższenie kwalifikacji za>- 
wodowych, a nade wszystko 
6tały rozwój socjalistycznego 
współzawodnictwa pracy przy
niosły w rezultacie w latach 
1950 — 53 poważny wzrost 
wydajności pracy, wynoszący 
w przemyśle około 50 proc., a 
w budownictwie 72 proc.

Ten gruntowny proces prze 
obrażeń struktury ekonomicz
nej 1 socjalnej naszego kraju 
wpłynął na dwukrotny w sto
sunku do roku 1938 wzrost 
dochodu narodowego, oraz na 
wzrost dochodów realnych kia 
6y robotniczej między innymi 
wskutek większego zatrudnie
nia członków rodzin. Poważnie 
wzrosły świadczenia państwa 
na ubezpieczenia, opiekę nad 
matka 1 dzieckiem, urządzenia 
socjalne 1 kulturalne.

Pogarsza się położenie mas pracujących 
w krajach kapitalistycznych

Jakże : krańcowo Inaczej 
przedstawia 61ę w zestawieniu 
z tą perspektywą nieustannego 
rozwoju gospodarki narodowej 
naszych krajów 1 wzrostu sto
py życiowej ludności, położe
nie mas pracujących w kra
tach świata kapitalistycznego, 
których ekonomika podporząd 
kowana Jest Interesom wiel
kich monopoli.

Przed kilku tygodniami mle 
llśmy możność zapoznać się z 
szeregiem ciekawych faktów 
1 dokumentów podczas III 
Światowego Kongresu Związ
ków Zawodowych w Wiedniu.

O czym mówią te fakty 1 do 
kumenty, zestawione na pod
stawie danych ONZ oraz rela 
cjl uczestników Kongresu?

Mówią one o potwornej nę 
dzy i nieludzkim wyzysku lu
dzi pracy w krajach kapitali
stycznych 1 kolonialnych.

Dane te mówią nam. że w 
ciągu ostatnich 4 lat oficjal
ny wskaźnik kosztów utrzyma

nla podniósł się: we Francji o 
45 proc., w Austrii o 99 proc, 
w Argentynie o 198 proc., a 
liczba bezrobotnych w 13 głów 
nych krajach Europy Zachód 
n.ej wzrosła o 45 proc. Znacz 
nemu pogorszeniu uległa rów. 
nież sytuacja chłopów pracu
jących.

Taka Jest linia rozwoju 1 ta 
ka Jest perspektywa, Jaką 
otwiera przed masami pracują 
cymi imperialistyczna polityka 
zbrojeń. takie są nieuchronne 
następstwa ekonomiki rządzą 
cej 61ę prawem maksymalnego 
zysku kapitalistycznego.

Przeciwko polityce głodu 1 
nędzy wzrasta potężniejąca z 
każdym dniem fala oporu 1 pro 
testu ze strony klasy robotni
czej, narastają wielkie ruchy 
strajkowe i wzmaga|ą 61ę dą. 
żenią Jednośclowe wśród mas 
pracujących całego świata w 
obronie wspólnych Interesów, 
w walce o chleb, wolność i po 
kój.

Częściowa obniżka cen poważnym krokiem 
w kierunku dalszej poprawy bytu

Ogromny wzrost sił obozu 
pokoju ze Związkiem Radzlec 
kim na czele, nieustanny impo 
nujący rozwó| ekonomiki kra
jów obozu pokoju 1 demokra
cji, znajdujący oparcie w po
tężnych osiągnięciach kra
ju zwycięskiego socjalizmu, 
stanowi drugi podstawowy 
czynnik, który pozwolił nam 
w obecnym okresie postawić 
na czoło naszych zadań sprawę 
przyśpieszenia wzrostu 6topy 
życiowe i mas pracujących.

Poważnym krokiem na dro 
'dze realizacji wytycznych IX 
Plenum KC PZPR Jest 
Uchwała Rady Ministrów z 
dnia 14.XI. br. w sprawie czę 
śclowej obniżki cen. podjęta 
w celu zapewnienia dalszej po 
prawy poziomu materialnego 
ludności i podniesienia Jej si
ły nabywczej.

Uchwała ta, przynosząca ma 
som pracującym naszego kraju 
wzrost siły nabywczej o 5,4 
miliarda złotych w skali rocz. 
nej, została przyjęta, |ąk tego 
należały się spodziewać, z głe

boklm uznaniem 1 zadowole
niem przez masy pracujące ca 
lego kraju.

Ale nie wolno zapominać, te 
nasze osiągnięcia nie spadają 
z nieba. Należy sobie zdać 
sprawę, że to Jest pierwszy 
krok, oparty na dokładnym wy 
Uczeniu realnych możliwości.

Dalsze osiągnięcia w tym 
kierunku są całkowicie realne 
1 zależą od nas samych, od na 
szej wytężonej pracy.

Nie _ wolno zapominać, że 
mieliśmy przez 3 lata niepo
myślne dla rolnictwa warunki 
atmosferyczne, a w bieżącym 
roku stolmy wobec konieczno 
ścl poważnego Importu zboża 
1 t0 ogranicza nasze obecne 
możliwości, jaki© znalazły wy
raz w Uchwale Rady Minist
rów.

Tym większą wagę winni
śmy wszyscy poświęcić podnie 
Steniu produkcji rolnej.

na zgromadzeniu aktywu związkowego Warszawy i innych województw w dniu 20 listopada 1953 r. Zdecydowanie walczyć z marnotrawstwem 
i brakoróbstwem

Kłamstwa wroga napiętnowane
Wróg zrazu starał się podko 

pywać wagę wskazań IX Ple 
num, głosząc, że żadnej zniżki 
cen nie będzie. Obecnie, kiedy 
Uchwała Rządu z dnia 14. XI 
przygwoździła te kłamstwa, za 
skoczona tym wroga propagan 
da próbuje sugerować, że do 
obniżce cen nastąpi obniżka 
płac. Do czego zmierza wróg 
przez rozsiewanie tego rodza
ju fałszywych pogłosek?

Zmierza, wysługując się za 
dolary imperialistom i ncohlt 
lerowcom do siania zamętu, do 
osłabienia zaufania do Partu 
I Rządu Ludowego.

Cticlałbym z tego miejsca z 
całą siłą napiętnować tę wro
gą I oszukańczą robotę.

Wiemy do czego zmierza 
wróg.

Wiemy, że każde nasze osią 
gnlęce. każdy sukces naszego 
pokojowego budownictwa, każ 
dy krok na drodze do podnie 
sienią stopy życiowej ludności 
wywołuje wściekłość lmperlali 
stycznych podżegaczy wojen
nych.
. Ta bezsilna wściekłość nie 
zdoła Jednak zmienić biegu hl 
storll.

Oslągn!ęc'a budownictwa so 
cjallstycznego w knajach obo
zu pokoju, stały wzrost stopy 
życiowej ludności potwierdza. 
Ją raz jeszcze niezaprzeczalną 
wyższość gospodarki socjall. 
stycznej nad kapitalistyczną.

Dążeniem naszej Partu 1 
Rządu Jest 1 będzie. Jak to 
podkreśliło IX Plenum 1 tezy 
na II Zjazd, stworzenie warun
ków dla wzreetu w ciągu lat 
1954—55 płac realnych pra
cowników oraz dochodów pra
cujących chłopów o około 15 
proc.

Czy postawienie obecnie 
przez Partię, na gruncie na
szych dotychczasowych osiąg
nięć, sprawy przyśpieszenia 
wzrostu stopy życiowej, Jako 
naczelnego zadania., może ©zna 
czać zahamowanie naszych 
wysiłków nad wzrostem uprze, 
mysłowlenla kraju?

Rzecz Jasna, ple może.
Tezy na II 2jazd podkre

ślają z naciskiem, że koniecz
ne Jest kontynuowanie rozbu
dowy przemysłu ciężkiego 
zgodnie z zadaniami planu 
6 letniego I zabezpieczenie w 
ten sposób bazy, na której 
będzie mógł się opierać poważ 
ny wzrost produkcji przemysłu 
lekkiego, rolnictwa 1 całej 
gospodarki narodowej.

Jak należy zatem rozumieć 
postawione przez Partię zada
nie?

Zadanie to oznacza, że na
leży w obecnym okresie moc
niej skoncentrować swoje siły 
na tych odcinkach naszej go
spodarki narodowej, które do- 
zostawały dotychczas w tyle 
nie nadążaląc za szybkim tem
pem rozwoju przemysłu cięż
kiego, to znaczy na podniesie
niu produkcli rolnej 1 produk
cji artykułów masowego spo- 
żyda.

Postawione przez Partie ha
sło szybszego podniesienia 
stopy życlowef, którego reali
zację zapoczątkowała Uchwała 
Rady Ministrów z dnia 14 li
stopada br., stanie się dla nas 
nowym potężnym bodźcem dla 
spotęgowania energii ) aktyw
ności twórcze! mas, dla roz
winięcia inicjatywy w kierun
ku zabezpieczenia dalszego 
równomiernego rozwoju całej 
naszej gospodarki narodowej, 
zgodnie z założeniami planu 
6-letnlego.

Co należy zrobić, ażeby za
początkowana ofensywę o pod. 
niesienie dobrobytu mas pra
cujących dalej kontynuować 
zgodnie z wytycznymi IX Ple
num9

„To, co stawiamy przed so
bą za cel — mówił towarzysz 
Bierut — mieści się całkowicie 
w ramach naszych możliwości. 
Jednakże głęboko myliłby się 
ten, kto sądziłby, że stać się 
to może automatycznie. Szyb
sze podniesienie stopy życio
wej trzeba wywalczyć 1 wy
pracować".

Klaso robotnicza odpowiada czynem na doniosłą 
decyzję zwołania II Zjazdu PZPR

Nasza bohaterska klasa ro
botnicza, która swoim twór 
czym wysiłkiem wniosła naj
poważniejszy wkład w realiza
cję planów naszego socjali
stycznego budownictwa i tym 
razem odpowiada pierwsza 
czynem produkcyjnym na do- 
nlosłą decyzję zwołania II Zja
zdu naszej Partii, wyrażając 
w ten sposób swoje całkowi
te 1 bezwzględne poparcie dla 
postawionych przez Partię za
dań.

Jest sorawą naszego hono
ru robotniczego rozwinięcie 
w obecnym okresie przedzjaz- 
dowym wielkiego zrywu poko.

JoweJ, twórczej pracy najszer- 
szyąh mas. Jest sprawą nasze
go honoru rozwinięcie na po
witanie II Zjazdu Partii po
wszechnego, ogólnonarodowe
go współzawodnictwa pracy, 
które wyzwoli nowe wielkie 
rezerwy tkwiące we wszyst
kich dziedzinach naszego ży
cia gospodarczego, uruchomi 
nowe dźwignie wzrostu pro
dukcji, dzięki którym wyko
namy szybciej zadania planu 
6-letnlego 1 wypracujemy śród 
kt niezbędne dla wcielenia w 
życie postawionych przez Par
tię zadań.

W naszych rękach leży możliwość 
poprawy własnego bytu

Wszak wytyczne IX Plenum 
I sprawy, które staną się 
przedmiotem obrad II Zjazdu, 
leżą w interesie każdego czło
wieka pracy 1 całej klasy ro
botniczej.

W naszych rękach ludzi 
pracy — gospodarzy własnego 
kraju — leży możność popra
wy własnego bytu.

Im szybszy będzie rozwój 
produkcji, im szybciej I pełniej 
realizować będziemy nasze pla
ny gospodarcze, im więcej za
sobów materialnych oddamy do 
dyspozycji państwa ludowego 1 
im tańsza będzie ich produkcja, 
im wyższa ich Jakość — tym 
większe będą możliwości coraz 
pełniejszego zaspokojenia po
trzeb ludzi pracy.

Dowiedliśmy w tym roku, że 
kierując się wskazaniami Partii 
potrafimy przełamać trudności 
1’ to nawet niemałe trudności 
produkcyjne. Dowodem tego

jest wykonanie Narodowego 
Planu Gospodarczego za pierw
sze 3 kwartały br. w 104 proc., 
co jest wielkim zwycięstwem 
naszej ofiarnej klasy robotni
czej.

Naszym ambitnym zadaniem, 
sprawą dumy i honoru robot
niczego, wyrazem naszych u- 
czuć oddania dla Partii będzie 
wykonać przed terminem, wy
konać z nadwyżką zadania o- 
statnlego kwartału 1 całego ro
ku 1953. To będzie nasz dumny 

•meldunek, który masy pracują
ce złożą Zjazdowi swojej Partii.

Zmobilizujmy wszystkie na
sze siły dla podnoszenia wy
dajności pracy — rozwijajmy 
socjalistyczne współzawodni
ctwo, w jego nowych i wyż
szych formach, upowszechniaj
my cenną inicjatywę pracowni
czą i przodujące metody pracy, 
wszechstronniej rozwijajmy 1

nałogów bezdusznego biurokra
tyzmu 1 rutyniarstwa. Bardziej 
odpowiedzialne wymogi stoją 
przed służbą zdrowia w zakre
sie poprawy opieki zdrowotnej 
i wyzbycia się resztek komer
cyjnego podchodzenia do swego 
zawodu.

Robotnik i chłop pracujący 
pragną mieć po pracy możność 
kulturalnego spędzenia czasu 
na zabawie i odpoczynku. Na
ród potrzebuje dobrych sztuk 
scenicznych, filmów i muzyki, 
dobrych wierszy 1 powieści, po 
rywających entuzjazmem pie
śni.

Czy jest między nami ktoś, 
kto wątpi, że nasi działacze kul 
tury, poeci 1 kompozytorzy 
włączą swój twórczy wysiłek 
do naszego Czynu Zjazdo
wego, że stworzą nowe dzie
ła, godne naszej epoki. 

"Nie wątpimy, że w twórczym 
wysiłku całego narodu nie za
braknie również twórców kul
tury.

Zadanie osiągnięcia dostat- 
nlejszego życia ludności miast 
i wsi nie da się urzeczywistnić 
bez wydatnej poprawy naszego 
handlu uspołecznionego 1 apa
ratu dystrybucji.

Dlatego realizując wskazania 
Partii, wychowujmy pracowni
ków naszego aparatu handlowe
go, podnośmy kulturą obsługi 
kupujących, tępmy surowo 
wszelkie nadużycia, rozwijajmy 
planowo sieć placówek handlo 
wych i punktów usługowych, 
podnośmy jakość pracy zakła
dów żywienia zbiorowego, sze
rzej rozwijajmy działalność spo 
łecznych komisji kontroli saopa 
trzenia.

Dążenie do poprawy poziomu 
życiowego ludzi pracy wymaga 
zdecydowanej poprawy pracy 
naszych instytucji komunal
nych, państwowych, społecz
nych w zakresie sprawnego za
łatwiania codziennych spraw i 
potrzeb życiowych ludności pra 
cującej, wyzbycia się wszelkich

*
Siniało posługujmy się niezawodnym orężem 

krytyki oddolnej

„Konieczne jest osiągnięcie i 
przełomu w dziedzinie obniżki 
kosztów w całej gospodarce na
rodowej" — głoszą tezy na II 
Zjazd.

Realizując ten postulat naszej 
Partii, podejmijmv zdecydowa
ną walkę z wszelkimi przejawa 
mi marnotrawstwa i rozrzutno
ści — rozwińmy różnorodne 
formy współzawodnictwa o 
oszczędność surowców i mate
riałów, maszyn i narzędzi, 
enerqii, oszczędność czasu pra
cy. Zerwijmy ze szkodliwą ten
dencją nieliczenia się ze wzro
stem kosztów i z marnowaniem 
siły roboczej. Uczyńmy plan fi
nansowy żelaznym, nienaruszal 
nym prawem każdego zakładu 
pracy i przedsiębiorstwa.

Osiągnięcie rzeczywistej po
prawy poziomu życiowego sze
rokich mas nie jest możliwe 
bez wydatnego podniesienia ja
kości produkcji przemysłu cięż
kiego i artykułów masowego 
spożycia.

Mamy w kraju cenne inicja
tywy, świadczące o zrozumieniu 
przez klasę robotniczą kluczo
wego znaczenia problemu wy
sokiej jakości — mamy hasło 
Saja — „Ja nie wypuszczę bra
ku", mamy piony bezbrakowe 
Wandy Sygdziak we włóknie,

Konsekwentnie realizować 
politykę sojuszu robotniczo-chłopskiego

IX Plenum podkreśliło, że 
zbytnio nienadążanie naszego 
rolnictwa za rozwojem produk 
cjl przemysłowe! ątanowi po
ważną trudność w dokonaniu 
szybszej poprawy położenia 
materialnego ludzi pracy. Dla 
tego też szczególną wagę po
siada dla nas problem konsek
wentnego wprowadzenia, w ży
cie leninowskiej polityki soju
szu robotniczo-chłopskiego 1 
umacniania spójni ekonomie z- 
nel między miastem i wsią.

Na klasie robotniczej ciąży 
wielka polityczna odpowie
dzialność z tytułu Jej klerownl 
czef roli w sojuszu robotniczo- 
chłopskim.

Wymaga to od nas wzmoc
nienia oddziaływania politycz
nego na wieś przede wszyst
kim poprzez robotników prze
mysłowych zamieszkałych na 
wsi 1 z nią związanych, po
przez nauczycieli, pracowni
ków handlu 1 aparatu skupu, 
wreszcie poprzez robotnicze e- 
klpy łączności ze wsią.

Obowiązkiem klasy robotni 
czej Jest dostarczyć wsi więcej 
maszyn 1 nawozów, materiałów 
budowlanych i artykułów prze 
myślowych, obowiązkiem na
szym jest wydatnie pomóc ma
ło 1 średniorolnym chłopom w 
korzystaniu z maszynowej u- 
prawy roli, a tym samym u- 
nlezależnlć ich od kułaka.

Obowiązkiem naszym Jest 
podnieść prcdukcję rolną i ho
dowle w majątkach PGR i 
zwiększyć Ich dochodowość,

Nie ulega wątpliwości, że 
klasa robotnicza wywląże się 
z tych zadań wobec wsi, rea
lizując wskazania naszej Par
tii.

Z drugiej strony klasa robot 
nlcza Jest głęboko przekonana, 
że chłopi pracujący uczynią 
wszystko, by podnieść produk
cję rolną, by wywiązać się w 
pełni w Czynie Zjazdowym ze 
swoich obowiązków wobec pań 
stwa, by stworzyć niezbędne 
warunki dla szybszego 1 peł
niejszego wcielenia w życie 
wskazań Partii zmierzających 
do wzrostu dobrobytu ludzi 
pracy miast 1 wal.

Towarzysze!
Partita postawiła przed na

mi trudne, lecz w pełni osią
galne zadania., Partia uzbroiła 
nas w swoje wskazania, wyty
czające drogę do lepszego ży
cia.

Niech hasło wielkiego czy
nu dla uczczenia Zjazdu naszej 
Partii — przewodniczki nasze 
go narodu, dla uczczenia Par
tii, którei zawdzięczamy węzy 
stkle nasze historyczne osiąg
nięcia. przyświeca każdemu 
człowiekowi pracy w mieście i 
na wsi. Rozpalmy serca 1 urny 
6ły płomiennym entuzjazmem 
twórczej pracy dla realizacji 
wskazań Partii, by nie zabra
kło ani Jednego człowieka pra 
cy w naszym kraju w realiza
cji wielkiego Czynu Zjazdowe 
go.

mamy ogniwa wysoKiej jaKosci 
Marii Dudek w rolnictwie.

Ale równocześnie mamy 
wciąż jeszcze dotkliwe straty z 
tytułu brakoróbstwa w hutni
ctwie, przemyśle maszynowym, 
budownictwie, mamy dotkliwie 
odczuwane przez ludzi pracy 
brakoróbstwo w przemyśle 
odzieżowym, skórzanym, gumo 
wym, spożywczym, meblowym 
itd.

Mamy drugie równie ujemne 
zjawisko uchylania się pewnych 
gałęzi przemysłu od produkcji 
bardziej skomplikowanych asor 
tymentów towarów niezbędnych 
dla przemysłu 1 zaopatrzenia 
ludności.

Stoi zatem przed nami w ca-1 
lej ostrości zadanie wzmożenia 
zdecydowanej walki z brakorób 
stwem, zadanie wykonywania 
planów nie tylko ilościowych, 
lecz co jest obecnie szczególnie 
ważne planów jakościowych i 
asortymentowych.

Wiele mogą tu pomóc nasi 
technicy, inżynierowie i nau
kowcy, umacniając i wzbogaca
jąc formy współpracy z maso
wym ruchem racjonalizacji ro
botniczej, przyspieszając roz
wiązywanie skomplikowanych 
problemów postępu techniczne
go, związanych z realizacją po
stawionych przez Partię zadań.

popularyzujmy wielki ruch ra
cjonalizatorski, szerzej wprowa

dzajmy postęp techniczny i u- 
sprawniajmy organizację pracy.



Gospodarzami naszych domów
jesteśmy sami

Gdyby remont przeprawą, 
dzono na czas — koszt byłby 
mniejszy — mówił! koszall- 
nlenla o oddanym niedawno 
do użytku Ośrodku Szkolenia 
Kadr Woj. RN' przy ul. Woj
ska Polskiego. Dlaczego nie 
remontuje się domów przy ul. 
Młyńskiej 37? Dlaczego nie 
wie nic na ten temat Wydział 
Gospodarki Komunalnej Woj. 
RN. który nie był w stanie w 
październiku podać wykona
nia planów remontów przez 
WZBM za III kwartał br.?

Ale ten brak gospodar. 
czośc! ciąży nie tylko na 
instancjach zapominających o 
swych obowiązkach gospoda
rza terenu.

Bo przecież w równei mie
rze gospodarzami naszych do
mów jesteśmy my wszyscy. 
I każdy z nas powinien trosz
czyć się o to. by nie marno
wały się pieniądze przezna
czone na remonty, by nie wy
rzucano Ich — jak się to mó
wi — w bioto.

Tymczasem...
..W mieszkan*u moim pa

nuje wilgoć. U sąsiadów zacle 
ka sufit. Podłoga Jest prze
gniła" — skarżą się lokato
rzy domu przy ul. Chrobre- 
go 16 w Połczynie-Zdroju. 
Sprawcą tego Jest ob. Euge
niusz Duramowlcz, który przez 
nleiimielętne. niedbałe obcho
dzenie się z przewodami kana 
llzacyjnymi — niszczy I zale
wa wodą mieszkanie własne 1 
sąsiadów.

Zdzisław Drużblńskl za
mieszkały w Połczynie przy 
ul. Sobieskiego 6 — otrzymał 
mieszkanie wiosną 1952 r. 
Było wyremontowane, świe- 
żutkle, w pięknej willi. Dziś 
— zaniedbane | brudne, prze- 
siąkłe wilgocią, przypomina 
raczę | skład rup'ecl, niż mlesz 
kanie — pDze nasz korespon
dent St. Klimas. Ileż to razy 
skarżą się lokatorzy, na swoich

Jak tanim kosztem zaopatrzyć się w drzewo?

Pisaliśmy niedawno o propa
gandzie poglądowe) w handlu 
W artykule tym była mowa 
m. In. o dobrze i, ile urządzo
nych wystawach naszych skle
pów.

Jak powinna wyglądać dobra 
wystawa? Musi ona pokazywać 
klientowi, co można w sklepie 
nabyć. Musi nie tylko informo
wać o zawartości sklepowych 

pólek — ale i propagować wy

roby naszego przemysłu — za

chęcać do kupna, kształtować

NASI DŁUŻNICY
Odwołan a I zażalenia winny być załatwiane przez prezydia 

rad narodowych i terenowe władze niepodporządkowane radom 
narodowym w następujących terminach: a) na szczeblu gmin
nym - najdalej w ciągu 10 dni, b) na szczeblu powiatowym — 
najdalej w ciągu 20 dni. c) na szczeblu wojewódzkim — najda
lej w ciągu 30 dni — od chwili złożenia odwołan'a lub zażale
nia. Sprawa uważana jest za załatwioną dopiero po faktycz
nym wykonaniu decyzji powziętej na skutek odwołania lub za
żalenia. O decyzjach należy n:ezwłoczni-» zawiadomić żalące
go się. Decyzje o doniosłym znaczeniu spoteczno-pol tycznym 
winny być podowane do publicznej wiadomości za pośredni
ctwem prasy. (Pkt. 4 uchwały Rady Pcństwo i Rady Ministrów 
z dnia 14 grudnia 1950 r.). _______________

sąsiadów, ża trzymają oni w 
pomieszczeniach m.eszkalnych 
trzodę chlewną. Przykładów 
takiego niszczenia, dewastowa 
n!a budynków mieszkalnych 
przez samych lokatorów może 
my przytoczyć w'ele. Są to 
również przejawy nlegospodar 
sklego spojrzenia na własne, 
bliskie sprawy. \V wyniku ta
kiego bezmyślnego niszcze
nia mieszkań — wymagają 
one coraz większych remon
tów. Potrzeby remontowe do
mu zamieszkiwanego np. 
przez ob. Drużblńskiego 6tają 
się studnią bez dna.

Jasne, że taka postawa nie
których lokatorów, sztucznie 
podwyższających potrzeby re
montowe naszych miast — 
nie sprzyja racjonalnel i osz
czędne! gospodarce posiada
nymi kredytami. O tym — we 
własnym interesie — powinni 
pam'ętać wszyscy mieszkańcy 
— nie tylko Połczyna, czy Ko 
szallna, ale wszystkimi na
szych miast w województwie

(zc)

I my rzomocy państwa skorzysta 
I ło kilka tysięcy chłopów oraz 
liczne spółdzielnie produkcyj
ne. Ekipy chłopskie przywio
zły do swoich wsi ponad 65 
tysięcy metrów sześciennych 
drzewa opałowego l 12 tysięcy 
metrów sześc'ennych użytku 
tartacznego. Taka np. 17-oso- 
bowa ekipa z gromady Slan- 
no, z powiatu so-haczewskie
go przywiozła 563 m sześć, 
dpzewju w tym około 85 m 
sześć, drzewa użytkowego 
Chłop! wyjeżdżający po drze
wo do województw zachod
nich 1 północnych wyrażali za 
dowolenle z tej formy pomocy 
państwa, dzięki któne| nie mle 
U od! ani kłopotów z opałem 
ani też z budulcem. Dlatego 
też wielu uczestników zeszło
rocznych ekip ma zamiar 1 w 
roku bieżącym wyjechać po 
drzewo. Akcję tę trzelia Je
dnak bardziej upowszechnić a- 
niżeli w roku ubiegłym, by 
większa liczba chłopów mogła 
zaopatrzyć się w drzewo.

Centralny Zarząd Lasów 
Państwowych oddaje do dyspo

Kredyty na remonty rosną 
z roku na rok. 533 min. w 
r. 1953. 835 min. w r. 195'1, 
1120 min. w r. 1955. Coraz 
większe sumy przeznacza pań
stwo. by zapewnić swym oby
watelom wygodne warunki by 
towe.

Wczoraj pisaliśmy o ko
nieczności Jak najbardzlei ra
cjonalnego, oszczędnego gospo 
darowania tymi pieniędzmi, 
o konie tznoścl wykorzystania 
Ich w pełni poprzez troskę o 
wysoką Jakość remontów. 
Dziś chcemy mówić o drugiej 
stronie tego zagadnienia — 
aby wykorzystanie tych środ
ków było właściwe. abv zuży
to Je na najpilniejsze, na|n'e- 
zbednlelsze remonty. Wiele 

Jest domów Już wyremontowa 
nych. Wicie test takich które 
wymagają remontu. Staramy 
sle w pełni zaspokoić remon
towe potrzeby naszych miast. 
Potrzeby te — mimo, że rosną 
sumy kredytów na remonty — 
rosną również. I nieraz — ras 
ną z naszej winy, przez nasze 
niedbalstwo.

Uwaga słuchacze l
Wojewódzki I Miejski ośrodek 

Szkolenia Partyjnego w Kosza
linie zawiadamia wszystklrh słu
chaczy Wieczorowego Uniwersy
tetu Marksizmu-Leninlzmu, te w 
poniedziałek, dnia 83. XI. br o 
<odz. 15.00 odbędę tlę zajęcia dla 
roku wstępnego w Wojewódzkiej 
Kadzie Narodowej, a dla pierw
szego roku w sali konferencyjnej 
KW PZPR

zyc.fi chłopów gospodarują
cych indywidualnie. Jak I spół
dzielni produkcyjnych, prawlo 
43 tys. m sześć, trzebionki grn 
be| II I 111 klasy, prawie 24 
tys. m sześć, opału grubego 
nlesortowanego oraz znaczne 
Ilaści żerdzi, stempli, budulca 
i użytku tartacznego.

Ceny drewna pozostały te 
same co w roku ubiegłym. I 
tak np. trzebionka na pnlu 
kosztuje od 6.40 do 11.90 zł 
za 1 metr przestrzenny, opal 
n>sorfowanv zaś od 10.50 do 
15.90 z! za 1 metr przestrzeń 
ny.

Ekipy chłopskie wyjeżdżają 
ce po drzewo organizują clę 
trk samo, lak w zeszłym roku. 
Chłopi zgłaszają się do swolej 
gminnej spółdzielni, która In
formuje Ich. dokąd można wy
jechać oraz chętnym na wy
jazd wydaja skierowanie.

Pó przyjaździe na miejsce, 
ekipy zgłaszają się do rejo
nów lasów państwowych lub 
nadleśnictwa, które przydzie
lają Im odpowiednia ilość drze 
wa. Administracją lasów gwa
rantuje członkom ekln zakwa
terowanie | opiekę, ułatwia za 
mawianie wagonów, wypełnia 
nie listów przewozowych oraz 
załatwianie wszelkich formal
ności związanych z transpor
tem drzewa.

Ekipy chłopskie mogą zaku
pić do 5 proc, użytku tartacz
nego III klasy w stosunku do 
masy uzyskanego opału. Cl 
wszyscy natomiast, którzy ze- 
chcą przepracować za^wynagro 
dzenlem przez dwa tygodnie 
w państwowych gospodarst
wach leśnych m. In. i w na
szym województwie. mogą ku
pić do 15 proc, użytku tartacz 
nogo w stosunku do masy po
zyskanego dla siebie oPaiu-

Transport drzewa do miej
sca zamieszkania Jest niedrogi. 
Tak np. przewóz trzebionki na 
platformie kolejowej o nośnoś 
ci 15 ton. na odległość 250 
km, przy załadowaniu 38 me
trami przestrzennymi kosztuje 
zaledwie 174 -zł. A więc żarów 
no ze względu m niskie opła
ty za drzewo, jak t za tran
sport. wylazd tak! bardzo się 
opłaca. Niewielkim bowiem 
kosztem zapewnić sobie można 
opał, czy potrzebny budulec.

Gminne rady narodowe, emln 
ne spółdzielnie, koła ZSCb 
do’ożyć winny starań, by każdy 
chłop był poinformowany o 
możliwości wyjazdu, by znał 
dokładnie warunki w Jakich Ją 
dą i pracują ekipy, b.v — jeśli 
mu brak drzewa — mógł wyje 
chać na te tereny, gdzie lasów 
leat pod dostatkiem I tam nale
życie zaopatrzyć się w opal 1 
budulec.

M. Cz.

Komunikat
Dnia 24 hm. o godz. 11-iej 

odbędzie etę w Koszalinie, w 
salt własnej, narada aktywu 
ZBoWtD. Na którą winni przy
być: członkowie Zarządu Okrę 
gu, mężowlp zaufania, prele
genci, członkowi© komisji Za
rządu Okręgu oraz prezesi i 
sekretarze zarządów oddzia
łów. Na naradzie, przedstawi- 
ciel Zarządu Głównego 
ZBoWlD wygłosi referat pt. 
..Zadania ZBoWiD w świetle 
IX Plenum KC partii".

Jak powinna wyglądać 
dobra wystawa

upodobanja konsumenta. Mus! 
pokazywać osiągnięcia naszego 
przemysłu, mówić o walce c 
lak najpełniejsze zaspokoiente 
potrzeb ludzi pracy. Cele ts 
osiąga dekorator przez umieję
tne połączenie ustawianych na 
niej przedmiotów z odpowiedni 
mt hasłami, emblematami, ry
sunkami, wykresami lid.

Na zdjęciu — jedna z takich 
— dobrze urządzonych wy
staw w Domu Towarowym w 
Koszalinie.

Dzień
Koszalina

Do dn a dzisiejszego redakcia nie otrzymała odpowiedzi od:
Prezydium Powiatowej Rady Narodowej w Białogardzie na 

artykuł pt. „Skończyć z pobtaian em wobec złośliwie ra'egoia- 
cych z podatkiem gruntowym", zamieszczony w 139 (243) nu
merze naszej gazety i przesłany dn- 11- VI. br. (L. dz. 797/53).

* • *
Prezydium Powiatowe) Rady Narodowej w Człuchowie na no* 

tatkę krytyczna pt. ,.Niesumienny Komendant" zamieszczonej w 
234 (337) numerze i przeslanq dn. 5. X. br. (L. dz. 1391/53).

• * • •
Prezydium Powiatowej Rady Narodowej w Kołobrzegu na 

ir.lormację pt. „Przyspieszyć siewy w gminie Robuń" zamie
szczona w 221 (325) numerze i przestaną w dn. 24. IX. br. 
(L. dz. 1324/53). * * •

Komitetu Powiatowego PZPR w Szczecłnku na list naszego 
korespondenta ob. Andrzeja Smukłego, przestany w dniu 
3. XI. br. (L. dz. 1353/53). * • ♦

Okręgowego Zarządu PGR w Srczecinku na notatkę krytycz- 
' no pt. „Nie przybyli na naradę bo... bali się krytyki" zamie
szczoną w 202 (305) numerze i przesłaną dn. 29. VIII.. br. 
(L. dz. 1215/53).

Odczyt o częściowej 
obniżce ten

W dniu 24 bm. o godz. lS-tej w 
sali Wojewódzkiego Ośrodka 
Szkolenia Partyjnego kierownik 
Wydziału Handlu KW PZPR tow. 
Konieczko wygłosi odczyt na te
mat: „CZĘŚCIOWA OBNIŻKA 
CEN JAKO PIERWSZY KROK 
REALIZACJI UCHWAL IX PLE- 
WUM KC PZPR".

Na odczyt zaprasza się wszyst
kich wykładowców szkolenia par 
•yjnego, prelegentów, agitatorów, 
sekretarzy podstawowych organl 
racji partyjnych, aktyw partyj
ny, ZMP, Związków Zawodowych 
oraz bezpartyjnych.

ROBOTNICZA SPÓŁDZIELNIA PRACY 
NAPRAWY MASZYN BIUROWYCH 

im. XXXIII. ROCZNICY ARMII CZERWONEJ 
KOSZALIN, ul. Młyńska 48, tel. 904 

PUNKTY USŁUGOWE:
KOSZALIN, ul. Młyńska 53
Naprawa maszyn biurouzych - radioaparatów 
Skup, renowacja i sprzedaż!
KOSZALIN, ul. Młyńska 50, tel. 904
Naprawa maszyn do szycia, rowerów, kas ogniotrwałych - 
reboty ślusarsko-mechaniczne 
wszelkie prace tokarskie
SŁUPSK — ul. Bema 7, tel. 2433
Naprawa maszyn. biurowych, skup, renowacja I sprzedaż I 
RADUSZKI - gmina Świeszyno 
Warsztat Kowalski
KOŁOBRZEG, yl. Lenina 3

(otwarcie 1 grudnia 1953 roku)
Naprawa maszyn biurowych
Przyjmujemy specjalistów do uruchomienia dalszych punktów 
usługowych na terenie woj. koszalińskiego.

K-287-1 Zarząd Spółdzielni
Czytajcie prasę partyjna

OGŁOSZENIA
ZAWIADOMIENIE

Z dniem 1 stycznia 1954 roku zostanie połączona 
POWSZECHNA SPÓŁDZIELNIA SPOŻYWCÓW W ZŁOCIEŃCU 

Z POWSZECHNĄ SPÓŁDZIELNIĄ SPOŻYWCÓW W DRAWSKU
W związku z tym uprasza się obywateli posiadających sprawy 

pretensje lub roszczenia do Powszechnej Spółdzielni Spożywców w 
Złocieńcu o zgłaszanie takowych włqcznie do dnia 28 lutego 1954 
roku pod adresem Powszechnej Spółdzielni Spożywców w Drawsku 
z siedzibą w Zlocieńcu, gdyż po tym terminie mogą powstać po
ważne przeszkody w ich załatwieniu. K-303 0
— — .............—

Szeptem 
przez głośnik

Jak to dobrze, że uruchomio
no w Koszalinie Ekspozyturę 
Polskiego Radia, Może czło
wiek posłuchać wiadomości o 
własnym województwie, dowie 
dzieć się ciekawych rzeczy o 
swoim mieście... Może? Jeśli 
wszystkie głośniki lunkc/onują 
tak, jak ten w „Mirze", jeśli 
glos ich przypomina szept zmę 
czonej życiem babuni, to do
prawdy trudno, nawet przy 
maksimum dobrej wolf I naj
ostrzejszym słuchu — cokol
wiek usłyszeć. Może by więc 
jeszcze dla umożliwienia kosza- 
linianom słuchania wiadomości 
nadawanych przez Ekspozyturę 
— wypadało za/ąć się remon
tem urządzeń przewodowych i 
reperacją głośników? Podajemy 
jeszcze jeden adres „szepczące 
go" głośnika: Koszalin, ul. Mi
ło 33 —. u ob. Marii Sawickiej.

(K. B.)

Kina

KOSZALIN — „Nowa Huta'* - 
„Węgierscy sportowcy".

Seanse godz. 1«, 18 I 20,15.
1 „Młoda Gwardia"—Rokossowo— 
nieczynne.

| SŁUPSK — „Polonia" -

„Wśród lodów oceanu".
] Seanse godz. 16, U I 20.

SŁAWNO — „Sława" — 
„Z cesarako-królewsklch czasów 
opowiadań kilka".

Seans godz. 1S.

UWAGA! Repertuar kin poda
jemy na podstawie komunikatu 
Okr. Żarz. Kin w Koszalinie.

Radio

PROGRAM I
23 listopada 1953 (poniedziałek)
Wiadomości 5.05, 6 00, 7.00, 7.55, ■ 

12.04, 16 00. 30.00. 23 00. •

5,05 Aud. dla wsi.. 5 20 Konc. 
.6.10 Fuczlk: Marlnarella uwertura 
16.20 Wlad. sport. 6.50 Glmn. 7.20
Muz. 7.50 Kalend. 8 00 Muz. 9.00 
Aud. dla kl. V. 9 30 Mendelsolin 
Bartholdy-trlo nr 2 op. 66 c-moll. 
11.05 Aud. dla kl. I — II. 1125 
Muzyka i aktualności. 12.15 Mu 
zyka ludowa 12 45 Aud. dla wsi.
13 00 Konc. rozrywk. 13.40 Pieśni 
kompozytorów skandynawskich. 
15 30 Aud. dla dzieci. 16.15 Muz. 
rozrywkowa. 16.45 Pogadanka z’cy 
klu „Agrobiologia" pt. „Jak 1 dla 
czego krzyżujemy rośliny". 1700 
Radiowy kurs języka rosyjskiego 
dla zaawansowanych. 17.20 Kon
cert. 18.00 „Na szerokim świecie". 
18.15 Aud. z cyklu: „Od Tatr do 
Bałtyku”. 18.30 Konc. 19.15 „Na 
młodzieżowej antenie". 19.45 
Aud. dla wsi. 20.28 Wladom. sport. 
20.45 „Drewniany różaniec" fragm. 
pow. Rolleczek. 21.05 Muz. 21.30 
Recital skrzypcowy Wandy Wilko 
mlrsklej. 22.00 Z cyklu: „Muz. poi 
sklego Odrodzenia". 22 50 Filip 
Telemann — sonata polska nr 2 

I a-moll.

W województwach, gdzlą 
Jest dużo lasów — Jak np. w 
szczecińskim — rokrocznie nio 
żna zebrać wiele posuszu | trze 
bieży Często Jednak ten ro
dzaj drzewa nie leat tam naje 
życie wykorzystany, gdyż brak 
nań w okolicy nabywców. Je
dnocześnie zaś w innych woje 
wództwach, gdzie lasów Jest 
mało — np. łódzkim, kielec
kim czy lubelskim — chłopi 
odczuwają poważny brak bu
dulca | opału.

W trosce o oszczędną 1 ra
cjonalną gospodarkę drzewem, 
o należyte zaopatrzenie pracu- 
lących chłopów w drzewo, 
państwo stwarza im możliwoś
ci taniego zaopatrzenia' się w 
opał na zimę 1 częściowo w 
drewno DOtrzebne do użytku 
gospodarskiego. W tym celu 
organizowane są obecnie, po
dobnie Jak w roku ubiegłym, 
specjalne ekipy chłopskie, któ 
re udają się do województw po 
siadających wiele posuszu 1 
trzebieży 1 przywożą Je do 
swoich wsi.

W roku ubiegłym z tej for-

„Olos Koszaliński" Organ Komitetu Wojewódzkiego Polskiej Zjednoczonej Pedli Robotniczej Redaguje Kol-glum Wydawcę RSW .Prasa" — Redakcje Koszalin. ul. Alfreda Lampe 20 Telefony: 
centrala 561. 960; Redaktor Naczelny - 714 1 wewn 35; Sekretarz Redakcji — 116 I wewn 397. Dział partyjny wewn 393; Dział Rolny 810 I wewn 399, 395. Dżlat Ekonomiczny - 495; Dziel Miejski — 
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M. Tłenke - Kier. Wydziału KF i PW ZG ZMP

Rola i zadania ZMP w sporcie

I

Zdobywajcie 
SPO!

Krajowa narada aktywu ZMP 
Jak podaje Zarząd Głów 

ny Związku Młodzieży Poi 
sklej, zapowiedziana w u- 
bległym miesiącu Krajowa 
Narada Aktywu ZMP w 
sprawie kultury fizycznej 
odbędzie sic w sobotę dnia 
28 listopada br. w Warsza 
wie w sali Związku Zawo
dowego Nauczycielstwa 
Polskiego.

W naradzie wezmą u. 
dzlal członkowie Plenum 
Zarządu Głównego Związ
ku Młodzieży Polskiej 1 
przewodniczący zarządów 
wojewódzkich ZMP, ko
mendanci wojewódzcy PO 
SP. przewodniczący
WKKF, czołowi sportowcy 
naszego kraju, aktywiści 
ZMP z kół sportowych 

| LZS, SKS, z kół LPŻ. 
| PTTK 1 tnnl.

tym, która drużyna zdobędzie 
zaszczytny tytuł mistrza woje 
wództwa.

W spotkaniu drużyn B-kla 
sowych miejscowy Zryw prze 
grał ze Startem Koszalin w sto 
sunku 56:79 (16:36). W me
czu tym o wyniku zadecydo
wały pierwsze minuty gry. 
kiedy to koszykarze Startu 
zdobyli przewagę kilkunastu 
punktów.

Koszykarze koszalińskiej Gwardii wygrywają z Kolejarzem Białogard

braków I zaniedbań, że ZMP w 
niedostatecznej mierze wypełnia 
zadania postawione w tym za
kresie przez partię.

Kultura fizyczna ma w naszym 
kraju do spełnienia poważne i 
niezwykle istotne zadania. Służy 
ono przede wszystkim podnosze
niu zdrowotności naszego społe
czeństwa, zapewnieniu prawidło
wego i wszechstronnego rozwoju 
fizycznego młodzieży. Poprzez 
uprawianie ćwiczeń fizycznych i 
sportu, przez podnoszenie swej 
sprawności, chłopcy i dziewczęta 
w naszym kraju przygotowują 
się do pracy i do obrony — w 
razie potrzeby - ojczyzny. Zaję
cia i zawody sportowe kształtują 
charaktery, wyrabiają śmiałość i 
odwagę, hart i wytrzymałość, 
szybkość decyzji i silną wolę, po
szanowanie dla kolektywu i dy
scyplinę. Jednym słowem kultura 
fizyczna spełnia niezwykle do
niosłą rolę w całym procesie wy
chowania młodzieży - jest nie
zbędnym czynnikiem pracy wy- 

. chowawczej wśród młodzieży, 
[ jest czynnikiem aktywizującym 

młodzież w życiu społecznym i 
' politycznym.

Partia i Rząd Polskiej Rzeczy
pospolitej Ludowej, troszcząc się 
o zdrowie społeczeństwa, o wszech 

i stronny rozwój młodzieży, przy
kładają dużą wagę do spraw 
kultury fizycznej. Państwo stwarza 
córci lepsze warunki dia upra
wiania sportu, coraz nowe środki 

.przeznacza się na rozbudowę 
obiektów i urządzeń sportowych, 
na produkcję sprzętu sportowe
go i organizację imprez. Chodzi 
o to, <*y środki te w pełr.i wy
korzystać, aby szeroko rozwinąć 
w całym kraju ruch sportowy, 
turystykę, aby podnieść poziom 
naszego sportu, aby młodzież 
poprzez uprawianie sportu żdo- 
byweła siły i sprawność do pracy 
i obrony, aby znajdowała w spor
cie radość życia, aby poznawała 
kraj ojczysty.

W tym zakresie ważne zadania 
przypadają Związkowi Młodzieży 
Polskiej, wychowawcy i przewod
nikowi młodego pokolenia.

Zajmując się na codzień tak 
żywo interesującym młodzież spor 
tern czy turystyką - organizacje 
ZMP-owskie zacieśniają swą 
więź z masami młodzieży, przy
gotowują ją do aktywnego tycio 
społecznego i politycznego, do 
realizacji wielkich idei partii. 
Upowszechnienie sportu i turysty
ki pomaga organizacjom ZMP, 
właściwie i celowo organizować

Szachowe mistrzostwa Polski
W 12 rundzie turnieju szacho 

wego o mistrzostwo Polski pa 
dły następujące wyniki:

Szymański pokonał Kwllcc- 
klego, Plater — Dode. Clejka 
— Gadallńsklego, Śliwa — 
Makarczyka, Grynfeld — Mię 
eowicza 1 Szaplel — Kwaplsza

Partia Łuczynowlcz — Brzó 
ska zakończyła sle remisem.

Pozostałe partie odłożono.
W turnieju prowadzi nadal 

Śliwa — 9,5 pkt. przed Ma
karczykiem — 7.5 pkt. oraz 
Brzóska, Grynfeldem, Platę, 
rem 1 Szaplelęm — po 7 pkt.

Budowlani 
wykonali 

plan roczny SPO
Bada okręgowa ZS Budo

wlani w Koszalinie nadesłała- 
nam w ub. sobotę meldunek, 
że do dnia 20 bm. zrzeszenie 
to wykonało plan roczny zdo
bywania odznak SPO I stopnia- 
w 102 proc.

W związku z II Zjazdem 
Polskiej Zjednoczonej Partii 
Robotnicze| spoytowcy ZS Bu 
dowlanl zobowiązali się do koń 
ca bieżącego roku plan roczny 
wykonać w 120 procentach.

Nowymi osiągnięciami 
w sporcie i szkoleniu powitają
Ludowe Zespoły SportoweII Zjazd PZPR

Pod hasłem „Nowym! os'.ag 
nfęclaml w sporcie l szkoleniu 
witamy II Zjazd PZPR" Ko
menda Główna SF* 1 Iiada GIÓ 
wna LZS organizują wspólnie 
z LPŻ w okresie od 5 grudnia 
do 15 stycznia 54 r. masowe 
zawody sportowe, które odbę
dą s'ę we wszystkich rejonach 
szkoleniowych. Uczestnicy im 
prez walczyć będą o tytuł naj
lepszego Strzelca gminy j rejo 
nu oraz przodownika wyszko
lenia 1 sportu hufca gminne
go SP lub koła LZS.

W województwach, blałosto 
cklm, kieleckim, lubelskim, ló 
dzklm I warszawskim zawody 
odbędą cię na szczeblu rejono 
wym, onaz we wszystkich gro 
madach. W miastach powiato
wych. wojewódzkich 1 wydzló 
lonych młodzież męska 1 
ska, zorganizowana w hufcach 
fabrycznych SP | kołach LPŻ 
będzie ubiegać się o tytuł przo 
downlka hufca zakładowego. 
Udział w imprezach udostępr.lo 
ny będzie także młodzieży nlo 
zorganizowanej.

Zawody obejmą strzelan e 
z wiatrówki 1 z kbks, rzut 
granatem 1 marsze, a w wypa
dku dobrych warunków śnie
gowych — biegi narciarskie.

Wyniki uzyskano w tych 
konkurencjach zaliczane będą 
na odznakę SPO lub BSPO. 
Wszystkie imprezy powiązane 
będą z akcją kulturalnojoówla 
tową 1 zastaną urozmaicone 
pokazami oraz występami arty 
etycznymi.

Dzięki pomocy państwa roz
budowuje 61e sieć stadionów • 
urządzeń sportowych, coraz 
więcej sprzętu sportowego pro 
duku.lą państwowe wytwórnie. 
Ostatnio np. nasza 6ekcja o- 
trzymała fundusze na kupno 
kilku motocykli.

Trzeba Jednak stwierdzić. 
że nie zawsze nas! działacze 
rot rafią wykorzystać tę pomoc. 
W ub. roku zamrożono fundu
sze na budowę stadionu we 
Wrześn-lcy, w tym roku budo
wa trzech boisk wiejskich też 
posuwa się w żółwim tempie. 
Wiele stadionów nie ma nale
żytej opieki, a właściciele Ich 
bezczynnie patrzą na dewasta
cję cennych nieraz urządzeń. 
To 6amo dzieje się ze sprzę
tem, który niejednokrotnie 
lest bezmyślnie niszczony, a 
często nie Jest wykorzystywa
ny w ogóle.

Uchwały IX Plenum naszej 
partl'1. zmierzają do podniesie 
nla stepy życiowej ludzi pra
cy. Mówią także o tym tezy 
przedzjazdowc. Cale społcczeń 
stwo, a wlec 1 sportowcy, mu 
ezą wziąć aktywny udział w re 
allzacji wskazań partii. Trze
ba leplel niż dotąd wykorzy
stywać posiadany sprzęt 1 dbać 
o Jego stan. Wykorzystując 
racjonalnie wszelkie fundusze 
na rozwój ruchu sportowego 
przyczynimy się nie tylko do 
dalszego podniesienia poziomu 
sportu, ale także do poczynię-' 
ń-la dużych oszczędności.

Działacze. Instruktorzy I po 
szczególni sportowcy muszą 
zdawać sobie oprawę z tego, 
że marnotrawiąc pieniądze u- 
dzielone nam przez państwo 
hamują rozwój sportu. I dlaito 
go trzeba ostro walczyć z 
wszelkimi przejawami niszcze
nia dobra społecznego |a-klm 
jest sprzęt sportowy, boiska 1 
urządzenia sportowe.

JAN GLADK0WSK1 
prezes sekcji motorowej 
ZS „Spójnia" KojszaJln

Wkrótce odbędzie się, zwoła
na przez Zarząd Główny Związ
ku Młodzieży Polskiej - Krajowa 
Narada Aktywu ZMP w sprawie 
Kultury Fizycznej i Przysposobie
nia Wojskowego. Obecnie w 
całym kraju trwają przygotowa
nia do tej narady.

W różnych środowiskach mło
dzieży, w organizacjach ZMP-ow- 
skich, wśród sportowców i całego 
aktywu, zajmującego się kulturą 
fizyczną oraz przysposobieniem 
wojskowym, toczy się dyskusja o 
pracy ZMP w dziedzinie sportu, 
wysuwane są wnioski i postulaty, 
które przedstawione będą na 
naradzie. Między innymi znany 
wioślarz, zasłużony mistrz sportu 
- Teodor Kocerka proponuje, by 
Związek Młodzieży Polskiej szcze
gólnie troskliwą opieką otoczył 
młodzieżowe szkoły sportowe. 

, Słuszny ten wniosek niewątpliwie 
zostanie rozpatrzony na Krajowej 
Naradzie. Głosów w dyskusji 
jest wiele, nie brck wśród nich 
nowych, ciekawych propozycji, nie 
brak także krytyki dotychczaso
wej pracy ZMP na odcinku spor
tu i przysposobienia wojskowego.

Ta żywa dyskusja oraz duże za
interesowanie naradą wypływają 
stąd, że szerokie rzesze spoleczeń 
stwa i młodzieży zdują sobie 
sprawę jak wielką, przodującą 
rolę winien odgrywać Związek 
Młodzieży Polskiej w sporcie i w 
życiu turystycznym naszego kraju. 
Powszechnie wiadomo również, 
że dotychczas w pracy ZMP w 
tych dziedzinach istnieje wielo

Więcej troski o obiekty 
i urządzenia sportowe

Uchwały IX Plenum KC
Partii -zmierzające do szybsze
go podniesienia stopy życio
wej mas pracujących, tezy do 
dyskusji, uchwałę Prezydium 
Rządu o obniżce cen na nlektó 
re artykuły spożywcze, prze
mysłowe 1 tekstylne, cały nasz 

’ naród przyjął z dużym entu
zjazmem. Jeszcze raz przekona 
Ilśmy clę, że nasza partia 1 
rząd przejawiają glęlwką tro
skę o wzrost dobrobytu ludzi 
pracy.

My, sportowcy, mamy wiele 
przykładów świadczących o o- 
plece I pomocy ze strony par
tii i rządu. W ciągu kilku lat 
Istnienia Polski Ludowej nasz 
ruch 6rx>rtowy z elitarnego, do 
stęonego jedynie dla boga
tych, przerodził się w ruch o- 
jzólnonarodowy — sport objął 
setki tysięcy ludzi zarówno z 
miast Jak I ze wsi.

Młodzieżowa reprezentacja Węgier prowadzi 
w meczu pływackim 

z młodzieżową reprezentacją Polski 74:45
Na pływalni AWF w Warszawie 

rozpoczęły tlę pierwsze konku
rencje międzypaństwowego me
czu pływackiego między młodzie 
żowyml reprezentacjami Węgier 
1 Polski. Po pierwszym dniu za
wodów prowadzę Węgrzy 74:45.

Pływacy Węgier, którzy zalicza 
nl są do czołówki pływackiej 
świata wykazali doskonałe przygo 
towanle, przewyższając znacznie 
naszych reprezentantów. Węgrzy 
wygrali wszystkie pojedynki za 
wyjątkiem wyścigu na 70# m st. 
klasycznym mężczyzn, ustanawia 
jąc dwa rekordy swego kiaju 
w kategorii juniorów w biegu 
sztafet,

Polacy, którzy dopiero przygo
towują się do sezonu zimowego 
wykazali dobrą formę 1 zaprezen 
towali się licznie zebranej pu
bliczności jako zespół bardzo am
bitny.

Z dużym zainteresowaniem ocze 
kiwano biegu na 200 m st. kla
sycznym mężczyzn, w którym 
startował rekordzista świata na 
100 m st. klas. Marek Petruse- 
wlcz. Petrusewlcz w ołtatntm 
czasie bardzo mato trenował przy 
gotowując się do egzaminów, 
dlatego też nie spodziewano się 
rekordowego wyniku. Jednak Pe 
trusewlcz spisał się doskonale, a 
rezultat jego — 2.30,1 uzyskany 
na tym dystansie, jest trzecim 
wynikiem na świecie po rekor
dziście świata — Glelą (Danią) — 
2.37,4 1 Iławklns (Austrią)—ż.37.1.

W przerwie między konkuren
cjami Indywidualnymi 1 aztafeta- 
ml odbyły alę skoki s trampoliny 
przy udziale dwóch zawodniczek 
— 13-letnlej Scholtz (Węgry) oraz 
mlatrzynl aportu — Chrząszczów- 
nye Po ćwiczeniach obowlązko-, 
wych 1 dowolnych na pierwszym 
miejscu uplasowała al« polka a1

fizycznej i przysposobienia woj
skowego - do roli przodującej. 
Jednym z czołowych zadań ZMP 
jest zapewnienie tego, aby jego 
członkowie brali aktywny udział 
w życiu sportowym i turystycznym, 
aby czynnie uprawiali sport i tu
rystykę, zdobywali odznakę SPO, 
aby przodowali w sporcie, aby 
podnosili nieustannie swój po
ziom sportowy.

Tak pracują komsomolcy i dla
tego nie bez powodu Komsomoł 
nazywany jest duszą kultury fi
zycznej w Związku Radzieckim. 
Z jego doświadczeń powinniśmy 
szerzej niż dotąd korzystać.

ZMP-owcy powinni przodować 
także w przysposobieniu wojsko
wym, w zdobywaniu dmiejętnoś*i 
wojskowych. Właśnie dlatego, 
że gorąco kochamy pokój i pracę 
pokojową - powinniśmy wzmac
niać obronność naszego kraju, 
czujnie stojąc na straży naszych 
osiągnięć. Przygotowywanie się 
do obrony kraju i służba w Woj
sku Polskim to patriotyczny obo
wiązek całej młodzieży. Dlatego 
też na Krajowej Naradzie ZMP 
omówiono będą zagadnienia 
związane z pracą ZMP w Lidze 
Przyjaciół 2olnierza, a zwłaszcza 
na kursach szkoleniowych LP2, 
pracą hufców PO „Służba Pol
ico". Poddany też będzie ocenie 
dotychczasowy udział młodzieży, 
a głównie ZMP-owców, w zaję
ciach PW w szkołach i na stu
dium wojskowym na wyższych 
uczelniach. Również w tej dzie
dzinie narada pomożo przezwy
ciężyć istniejące braki i wypra
cuje zadania dla wszystkich or
ganizacji ZMP-owskich.

Krajowa Narada Aktywu ZMP 
w sprawie Kultury Fizycznej i 
Przysposobienia Wojskowego, po
przedzona szeroką dyskusją, nie
wątpliwie będzie wielkim wyda
rzeniem w życiu młodzieży i 
przyczyni się do coraz szorszego 
oddziaływania naszej organizacji 
na kulturę fizyczną, zgodnie ze 
wskazaniami partii.

wolny czas młodzieży - po pracy 
i nauce. A wiemy, że dla nie
jednej organizacji ZMP, zwłaszcza 
w domach Młodego Robotnika, 
jest to poważny problem, z któ
rym nie łatwo sobie może pora
dzić. Właśnie zajęcia sportowe, 
wycieczki turystyczne - to przy
jemne i zarazem nadzwyczaj po
żyteczne wypełnienie wolnego 
czasu. Warto w tym wypadku 
szczególnie podkreślić znaczenie 
raidów i wycieczek turystycznych, 
które dają nie tylko zdrowy wy
poczynek, lecz również zapoznają 
młodzież z naszym pięknym kra
jem, jego przyrodą, ze wspania
łymi tradycjami naszego narodu, 
z budownictwem socjalistycznym. 
Oczywiście, po to, by kultura fi
zyczna, by zajęcia i zawody spor
towe, wycieczki i raidy turystycz
ne spełniały swoje zadanie, by 
pomagały w wychowywaniu mło
dzieży - niezbędne jest przepo
jenie ich treścią polityczno-wy- 
chowawczą.

Uchwala Biura Politycznego KC 
PZPR w sprawie kultury fizycznej 
z września 1949 roku stwierdza: 
„Młodzież ZMP-owska powinna 
stać się aktywem ruchu sporto
wego, powinna szerzyć młodzień
czy entuzjazm i przodować w 
walce o upowszechnienie kultu
ry fizycznej i jej ideologiczne ob
licze".

Krajowa Narada Aktywu ZMP 
w sprawia kultury fizycznej i 
przysposobienia wojskowego oce
ni, jak dotychczas nasz związek 
wywiązywał się z tego zadania. 
Wiadomo, że praca ZMP w dzie
dzinie sportu posiada wiele bra
ków. VJ ogóle rozwój sportu w 
neszym kraju nie nadąża za burz
liwym wzrostem życia polityczne
go i gospodarczego, pozostajemy 
w tym zakresie w tyle za wieloma 
innymi krajami demokracji ludo
wej. Zadaniom Krajowej Narady 
będzie dopomóc w przezwycięże
niu tych zaniedbań i opóźnień.

Narada niewątpliwie podniesie 
rolę ZMP w dziedzinie kultury

| łączną punktacją — 114.41 pkt. 
przed Węgierką — lll.ś pkt.

Na zakończenie pierwszego dnia 
zawodów rozegrano mecz pliki 
wodnej, w którym po ciekawej 
grze zwyciężyli Węgrzy — 13:5
(5:4).

Wynikł techniczne:
Kobiety — 400 m at. dow, — 

1) Szekely (W.) — 9.32.9, !) Garay 
(W.) — 0.30,0, 3) Pryszczyk (P.)~ 
5.59.4. 4) Dztkówna (P.) — 0.00,0;

>00 m at. grzbiet — 1) Huny- 
adafl (W.) — 1.17.0, 2) Pajor (W.)
— 1.20,7, 1) Mlinlklel (P.) —1.21,4, 
4) Kirchner (P.) — 1.20.4;

100 m st. mot. — Karpatl (W.)— 
1.24,7, 2) Redl (W.) — 1.20,0, 0)
Kurkówna (P.) — 1.30,7, 4) Cedro 
(P.) — 1 30,9;

Mężczyźni: 200 m at. klas. — 
1) Petrusewlcz (P.) — 2.39,2, 2) Ta 
blan (W.) — 2.50,5, 3) Dobrowol
ski (P.) — 2.51,0, 4) Boe-kay (W.)
— 2.55,4;

100 m st. dow. — I) Karpatl (W.)
— 59,4 2) Doemoetoer (W.) — 59,4,
3) Tołkaczewsk! (P) — 51,0, 4)
Wllkoszewikl (F.) — 1.01,5.

Sztafeta 4x100 m at. dow. kobiet
— 1) Węgry — 4.47,0 (rekord Wę- 
gier juniorów) ż) Polska — 0.02,0 
(Dzlkówna. Szulc. Werakso. Mll- 
nlklel)

Sztafeta 4x200 m tuęi
czysn — 1) Węgry—o oo,7, (rekord 
Węgier Juniorów), ż) Polska — 
0.24,0 (Stelmaszyk, Kociszewski. 
Lewicki. Tołkaczawakll.

W czwartek, 19 bm. w Ko
szalinie odbyły się dw>i, spo
tkania w pUco koszykowej 
mężczyzn o mistrzostwo klasy 
A 1 B

W meczu drużyn klasy A 
koszalińska Gwardia wygrała 
po wyrównanej walce z blalo- 
gardzklm Kole|arzem w sto
sunku 46:42 (23:26). O pora
żce Kolejarzy zadecydowała 
druga połowa spotkania, w 
której Gwardziści lep!e| wyko 
rzysty-wall słabe krycie ze stro 
ny przeciwnika. Mecz od po
czątku do końca był niezwy
kle Interesujący, szybk.1 j stal 
na dobrym poziomie.

Dzięki temu zwycięstwu 
Gwardziści zwiększyli swoje 
szanse na zdobycie pierwsze
go miejsca. Najpoważniejszym 
Ich przeciwnikiem Jest ol>e- 
cnio blałogard kj Zryw. Bez
pośrednie sjjotkan.e tych ze
społów będzie niewątpliwie b. 
interesujące, a Jego wynik za 
decyduję w dużej pierzę <?

Stal (Poznań)— 
Włókniarz (Łódź) 
61:56

W spotkaniu o mistrzostwo 
I Ugj koszykowej mężczyzn, 
poznańska Stal pokonała dru
żynę mistrza Dolsk — Wló 
knlarza (Łódź) 61:56 (24:15). 
Spotkanie stało na dobrym po 
złomie ! przeprowadzone zosta 
ło w szybkim tempie.



PIERWSZA W POLSCE DZIECIĘCA SZKOŁA LEKKOATLETYCZNA

mu]q się zbytnio nadchodzącym 
sezonem, Np. Unia nie ma wcale 
zamiaru rozwinąć sportów zimo
wych wśród swych kół, tłumacząc 
się brakiem funduszy na ten cel 
i wspomnianym Już „brakiem wa
runków"...

Spójnia , Ogniwo I Inne zrze
szenia teź nie widzą wyjścia z 
sytuacji. Start I Kolejarz projektu 
ją w kalendarzu Imprez organi
zację mistrzostw w hokeju na lo
dzie, ale o stworzeniu drużyn 
I przygotowaniu Ich do rozgrywek 
jak dotąd nic nie słychać.

Sprawę przygotowań do zimy 
zaniedbały nie tylko zrzeszenia. 
Gorzej, bo I kierownictwo WKKF 
przejawia wyraźną niechęć do 
pracy nad rozwojem sportów zimo 
wych. Teoria o klimacie zakorze
niła się również wśród działaczy

Rozwijajmy gimnastykę

Pięściarstwo koszalińskie na cenzurowanym

Praca nad zdobywaniem od. 
żnak SPO 1 BSPO Jest 6praw 
dzlanem JakoAcl pracy aktywu 
danego koła. Dlatego też śmla 
ło można powiedzieć, że kolo 
Spójni przy PSS w Zlocleńcu

Spójni z Koszalina 1 Złotowa 
oraz rezerwy I-llgoweJ Gwar
dii Słupek.

Jak z tego wynika kosza, 
lińskie pięściarstwo pod wzglę 
dem masowości dalekie Jest 
od przełomu 1 działacze tej 
dyscypliny mają Jeszcze wiele 
do zrobienia.

Przede wszystkim należy 
uporządkować sprawę szkole, 
nla kadry Instruktorskiej. O- 
becnlo bowiem instruktorów 
można policzyć na palcach 
jedne| ręki. Są to: Sauer z ko 
Szalińskiej Spójni. Bazamlk 
ze Startu i Rynkowski z 
Gwardii. I.llgowym zespołem 
opiekuje się znany w całym 
kraju trener Szydło. Pozosta
łe drużyny przygotowują się 
do spotkań pod kierownict
wem swych bardziej zaawan
sowanych kolegów. I tak: w 
złotowsklei Spójni pięściarzy 
trenuje zawodnik Planutle, w 
Darłowie rolę Instruktora peł 
ni bokser Walczak ltp.

Nie lepiej przedstawia się 
sprawa kadry sędziowskiej. 
Sędziów bokserskich mamy 
przede wszystkim za mało. 
Jest Ich 10, w tym Jeden ar
biter klasy I-szej. Paradoksal 
ne Jest ich rozlokowanie w te 
renie. Pięciu sędziów posiada 
Zlotów, Koszalin — 4 zaś 
Słupsk — Jednego. Pomijając 
Już to, że w tak szczupłym 
gronie nie mogą oni obsłużyć

W Warszawie przy ZS Kolejarz powstała pierwsza w Polsce 
dziecięca szkoła lekkoatletyczna. Uczęszcza do niej młodzież 
szkół, nad którymi patronat objął ZS Kolejarz. Na pierwszy kurs 
skierowano 21 dziewcząt i 24 chłopców, którzy wykazali się do
brymi postępami w nauce i sprawnością fizyczną. Treningi pro
wadzą: trener Irena Dobrzańska, mgr Ochendal I instruktor 
Węrbliński.

Na zdjęciu: trener mgr Ochendal omawia z chłopcami tech
nikę pchnięcia piłką. (Fot. CAF)

Na początku br. otrzyma
liśmy od Sekcji Boksu 
WKKF zawiadomienie, że do 
mistrzostw okręgu zgłosiło się 
10 zeepołów. Ta stosunkowo 
duża liczba zgłoszeń pozwala 
ła sądzić, że nasze pięściarst
wo oprze się na masowym u- 
dzlale młodzieży, że przykład 
słupskiej Gwardii i sukcesy 
Polaków w mistrzostwach E. 
uropy zachęciły do tego spor 
tu wielu młodych chłopców. 
Działacze koszalińskiego plę. 
śolarstwa łącząc wzrost liczby 
drużyn bokserskich z awan
som słupszczen do ekstrakla. 
sy państwowej Interpretowali 
to Jako przełom w tej gałęzi 
sportu.

Od tego czasu minęło wiele 
miesięcy. Już po pierwszych 
meczach wiadomo było, że nie 
które kola zgłosiły drużyny 
bez rozpatrzenia swych możll 
waści finansowych i, co waż
niejsze, bez analizy wartości 
swych zespołów pod wzglę
dem przygotowania zawodni, 
ków do walk. „Sypnęły" się 
walkowery. Drużyny były zde 
kompletowane i nie należało 
do rzadkości oddawanie punk 
tów bez walki w 2.3 wagach.

Wreszcie Start 1 Gwardia 
(obie drużyny z Koszalina) 
nie mogąc wystawić pełnych 
„dziesiątek" muslały wyco
fać się z dalszych rozgrywek. 
W związku z reorganizacją 
klubów wojskowych liczba 
drużyn walczących o mistrzo
stwo zmalała do pięciu. Są to 
Jak wiemy, zespoły Koleja
rza ze Słupska 1 Darłowa,

Sportowcy pow. drawskiego 
obradować będą 
nad usprawnieniem 
pracy kół

W najbliższych dniach w Draw
sku odbędzie się powiatowa na-a 
da aktywu sportowego. Narada 
ma na celu omówienie dotych
czasowej pracy kół sportowych 
1 wytyczenie zadań na przyszłość. 
M. ln. zostanie omówiona praca 
takich kół jak złoclenlecklego Ko 
lejarza, któro mimo pełnego 
zaopatrzenia w sprzęt nie przeja
wia należytej działalności.

W naradzie weźmie udział mło 
dzież z I.ZS-ów. Należy spodzie
wać się, że członkowie LZS-ów 
„wygarnę" nauczycielom WF 
Ich niedociągnięcia 1 braki, a 
przede wszystkim Ich niewłaści
we ustosunkowanie się do sportu. 
Obecnie nie we wszystkich szko
łach jest prowadzone WF. A prze 
cięż młodzież szkolna to przyszłe 
rezerwy naszego ruchu aportowa
ło.

Te zagadnienia 1 wiele Innych 
zagadnień 1 bolączek nurtują
cych sport drawski z pewnością 
omówione zostaną na naradzie. 
Przyczyni się ona tym samym do 
poprawy pracy kół sportowych.

W całym kraju trwają Intensyw 
ne przygotowania do nowego se
zonu. Koła nottawiają się do pra 
cy nad rozwojem narciarstwa, 
łyżwiarstwa i innych sportów zi
mowych.

Województwo koszalińskie wy
doje się być wyjątkiem w te] pra
cy. Mimo, że w naszym okręgu 
zima nie jest wcale Inna niż w 
szczecińskim czy gdańskim, nasi 
działacze opracowali sobie wy
godnicką teoryjkę o braku wa
runków, błocie I deszczu. No, 
cóż, lepiej I łatwiej krytykowoć 
zimę niż wziąć się do solidnej 
pracy. Bo to trzeba przecież po
szukać sprzętu, zrobić jaki taki 
zjazd dla narciarzy, a chociażby 
przygotowanie ślizgawki — też 
kosztuje trochę pracy.

Tak więc zrzeszenia nie przej-

cięstwa nad czołowymi drużyna
mi okręgu bydgoskiego.

I w tym roku, jak nas Informu
je korespondent „Głosu" Br. Pła
czek, złotowianie nie zasypiają 
gruszek w popiele. Przygotowują 
oni starannie boisko do gry, za
kładają oświetlenie elektryczne 
i... trenują. Z pewnością zima nie 
zastanie ich nieprzygotowanych.

Za przykładem złotowskiej Spój 
nl powinny pójść inne koła.

W dziedzinie rozwoju sportów 
zimowych mamy poważne niedo
ciągnięcia, które wymagają wiel
kiego wysiłku organizacyjnego 
wszystkich pionów i instancji spor 
towych. I tego wysiłku wymaga
my zarówno od komitetów KF, 
zrzeszeń I poszczególnych kół 
sportowych.

(S)

Członkowie Spójni Złocieniec 
zdobyli 54 odznaki SPO

nie straciło tegorocznego sezo
nu. Zarząd koła z całą sumien
nością podszedł do zdobywa
nia odznak, mobilizując wokół 
tego zadania cały 6wój aktyw. 
Zorganizowanie pierwszych 
prób poprzedziło zebranie ko
ła. na którym szczegółowo o- 
mówlono plan roczny. Aktyw 
sportowy z sekretarzem koła 
B. Szmitem prowadził nie
strudzenie pracę uświadamia
jącą wśród pracowników PSS 
zdobywając wciąż nowych 
kandydatów do udziału w pró
bach. W rezultacie do pierw
szych prób stanęło blisko 60 
osób. 54 z nich zdobyło za
szczytne odznaki. Trzeba przy 
tym wzłąć pod uwagę, że koło 
powstało przed dwoma mleslą 
camj 1 osiągnięcie 54 odznak 
Jest niemałym 6ukce6em. Pod
czas zdawania prób członek te 
go kola T. Klapenda w rzucie 
granatem osiągnął odległość 
64,70 m. Zachęcony tym wy
nikiem postanowił nadal uprą 
wlać lekkoatletykę. Podob
nych przykładów Jest więcej.

Rada okręgowa w Koszali
nie winna należycie ocenić do 
brą pracę tego koła 1 pomóc 
mu w zaopatrzeniu się w nie
zbędny sprzęt sportowy, które 
go brak daje się dotkliwie od
czuć.

J. Rokicki

| WKKF w Koszalinie musi stać 
się faktycznym kierownikiem 
naszego ruchu sportowego 1 
dbać o Jego wszechstronny 
rozwój. Slatkówka j koszy
kówka, w dodatku na obec
nym poziomie, nie mogą Już 
nam wystarczać. A najprost
szą drogą do podniesienia ich 
poziomu oraz poziomu pozo
stałych dyscyplin Jest rozwój 
gimnastyki.

Często 6łyszy się narzeka
nia, że brak Instruktorów. I tu 
taj również WKKF przejawia 
bierną, wyczekującą postawę, 
chociaż wiadomo, że Instru
ktor ani trener z nieba nie 
spodnie. Trzeba szkolić ludzi, 
a Jednostki przeszkolone umie 
Jętnle wykorzystywać. Jak to 
osiągnąć — pokazał słupek! 
Kolejarz, który w porozumie
niu z Jednostką wojskową za
angażował wojskowego facho
wca gimnastyki 1, Jak nas in
formują ze Słupska, tamtejsza 
młodzież sportowa blerze Już 
udział w pierwszych ćwicze
niach.

Poważne zarzuty za zanied
banie gimnastyk] trzeba skie
rować pod adresem ref. WF 
przy Wydziale Oświaty Woj. 
RN w Koszalinie/ Szkoły bo
wiem w daleko niedostatecz
nym stopniu interesują sle gi
mnastyką.
WKKF, rady okręgowe zrze

szeń 1 plony sportowe winny 
wykorzystać tegoroczny okres 
Jesienno-zimowy na rozwój glm 
nastykl. Jednocześnie, dla & 
pewnlenla kadry Instruktor
skiej należy wykorzystywać sy 
etematycznle wszystkie miej
sca na kursach centralnych, 
dbać, aby zapoczątkowana pra

Przed sezonem zimowym

Stworzyć koszalińskim sportowcom warunki 
uprawiania narciarstwa i łyżwiarstwa

Jest również pracy wychowaw 
czej z młodzieżą i starszymi 
zawodnikami. Jako przykład 
można tu przytoczyć niewła
ściwy tryb żyola dobrego plę 
śclarzą koszalińskiej Spójni— 
H. Graczyka. Zawodnik ten 
zbyt często zagląda do kieli
szka, a działacze Spójni nie 
starają się sprowadzić go ze 
złe| drogi.

Sumując wszystkie braki 1 
bolączki naszego plęśclarstwa 
stwierdzić trzeba, że od prze
łomu w tef gałęzi sportu dzieli 
nas jeszcze wiele pracy nad 
usunięciem dotychczasowych 
błędów 1 nadrobieniem zale
głości 1 zaniedbań.

Trzeba przede wszystkim 
umasowlć sekcje pięściarskie 
poszczególnych kół pop-zez 
udostępnienie sal treningo
wych młodzieży. Po drugie 
należy zwiększyć kadrę sę
dziów 1 dbać o ciągłe podno
szenie Ich poziomu fachowe
go 1 Ideowego aby wydawa
ne werdykty były zgodne z 
przebiegiem walk. Ponadto Se 
keja Boksu musi dołożyć 
wszelkich starań o Jak naj
szybsze zapełnieni® luk w ka 
drze Instruktorskiej.

Czwartym wreszcie zada
niem stojącym przed plęśclar 
stwem koszalińskim Jest roz. 
wlnlęcle pracy wychowawczej 
wśród zawodników.

Możliwie Jak najszybsze 1 
jak najpełniejsze spełnienie 
tych postulatów zagwarantuje 
mm właściwy rozwój boksu 
tak pod względem masowym 
jak i wyczynowym

(S.)

Tegoroczny sezon piłkarski zakończył się oficjalnie w ub. nie
dzielą 22 bm. spotkaniami II rzutu o Puchar Polski na szczeblu 
centralnym. Zwolennicy Innych dyscyplin sportu Jak lekkoatleci, ko
szykarze, siatkarze ltp. Już od kilku tygodni ćwiczą w salach gim
nastycznych. 2ycie sportowe coraz bardziej skupia się w salach 
sportowych I świetlicach. Sezon zimowy zbliża się szybkimi kro
kami.

te] Instancji, toteż sekcja spor
tów zimowych nadal nie może 
doczekać się powołania jej do 
życia.

• * *
Dla podkreślenia braku uzasa

dnienia „bajek" o złych warun
kach do rozwoju narciarstwa czy 
łyżwiarstwa warto przytoczyć roz
mowę przeprowadzoną z przewo
dniczącym koła ZS Unia w Szcze 
cinku.
- Piłkarze nasi do rozgrywek 

w III lidze będą się przygotowy
wali w sali gimnastycznej I na 
wolnym powietrzu. M. in. w ra
mach zapraw będą uprawiali bie 
gi narciarskie celem podniesienia 
kondycji - stwierdził ten dzia
łacz.

— A co będą robili w tym cza
sie pozostali członkowie koła? - 
pytamy.

— Nie wiem. Przecież u nas pra 
wie nigdy nie ma śniegu. (?l)

Tak, tak. Dla wyczynowców znaj 
dq się sale I sprzęt zimowy, zaś 
szeregowi członkowie, cl, którzy 
nie wyróżnlajq się dobrymi wyni
kami, niech poczekajq do wiosny. 
Trudno, jeśli nawet zima przeciw 
ko nimi

Tego rodzaju teoryjkl sq nie tyl 
ko śmieszne, ale I szkodliwe. Nie 
tylko zn:echęca]q one działaczy 
kół do pracy nad rozwojem spor 
tów zimowych, ale powodu]q po
nadto, że kilkudzlesięclotysięczna 
rzesza naszych sportowców w clq 
gu kilku miesięcy jest faktycznie 
oderwana od pracy sportowe], nie 
rozwija swej tężyzny fizycznej. Dla 
tego też prezydium WKKF, ORZZ 
I rady okręgowe zrzeszeń muszq 
zmlen!ć swó| stosunek do sprawy 
rozwoju sportów zimowych, mu
szą udostępni narciarstwo, łyż
wiarstwo I inne dyscypliny jak 
najszerszym rzeszom sportowców. 
Mimo stosunkowo łagodnej zimy, 
w ciągu kilku miesięcy je] trwa- 
nlo, są całe tygodnie, kiedy licz
ne w naszym województw^ jezio 
ra pokrywają tlę mocnym lodem, 
a warstwa śniegu jest aż nadto 
wystarczająco gruba do uprawia
nia narciarstwa.

Nie mamy gór. Zgoda. I tutaj 
jednak bez trudu można znaleźć 
wyjście, propagując narciarstwo 
nizinne.

Przykładem rozbijającym uroje
nia o braku warunków klimatycz
nych jest praca złotowskiej Spój
ni, Sportowcy tego koła rokrocz
nie grają w hokeja na lodzie, wy 
korzystając do tego celu nawierz
chnię kortu tenisowego pokrytą 
kilkucentymetrową warstwą lodu. 
Mimo braku opieki ze strony ra
dy okręgowej, Spójniacy ze Złoto 
wa potrafili opanować arkanu 
gry w hokeja, zdobyli potrzebny 
sprzęt I w ub. roku stanowili sil
ny, dobry technicznie zespół, któ
ry niejednokrotnie odnosił zwy-1

Gimnastykę zwykllśmy nazy 
wać podstawową gałęzią spor 
tu, odskocznią do uzyskania 
coraz lepszych wyników. Uprą 
wlając tę gałęź sportu zawód 
nlcy podnoszą swoją tężyznę 
fizyczną, wyrabiając przy tym 
takie cechy Jak odwaga, zrę
czność, szybkość, 61ła ltp. — 
tj. cechy, od rozwoju których 
zależy poziom wyników w po 
zostałych dyscyplinach sportu.

Nasi działacze rozumieją 
doniosłą wagę gimnastyki, 
często mówią np., że nasi plę 
śclarze 1 piłkarze &ą nlewy- 
glmnastykowani i w rezulta. 
cle wielu i n ch porusza się 
sztywno, nie d-ość 6zybko. Te 
same zarzuty stawia się nie 
mniej często koszykarzom, sla 
tkarzom 1 amatorom Innych 
dyscyplin* sportu. Czy Jednak 
nasi Instruktorzy 1 działacze 
wyciągnęli należvte wnioski 
ze swych uwag? Śmiało można 
powiedzieć, że nie. Piłkarze 
na treningach nadal ograni
czała się do strzelania na bra 
mkę, a lekkoatleci „Imitują" 
ćwiczenia gimnastyczne Jedy 
nie podczas rozgrzewek przed 
startem. Nawet w szkołach, 
podczas godzin lekcyjnych 
WF 1 w treningach SKS:ów 
gimnastyka nie znajduje ani 
v!ele miejsca ani uwagi u na
uczycieli.

Ta sytuacja wymaga Jak naj 
szybszej zmiany. Obecnie Jest 
najlepszy okres, aby przystą
pić do jej popularyzacji j do 
pracy nad jej rozwojem. Kie
rownictwo WKKF winno po
wołać do życia sekcję gimna
styki przy komitecie, a ta z 
kolei zajęłaby się upowszech- 
ilenlem tej dziedziny sportu.

Ca nie była sporadycznym zry 
wem. lecz szła ciągłą, wytycz.o 
ną linią działania.

Dlatego też m. In. trzeba 
zwrócić większą uwagę na roz 
wój tei dyscynilny sportu w 
szkołach 1 zakładach pracy, 
aby przygotować Jak najszer. 
sze masy młodzieży do upra
wiania tego sportu. .

Przyjrzyjmy się tutaj do. 
świadczeniom przodującej w 
świecie radzecklei kultury fl 
zycznej. Siatkarze, koszyka
rze, lekkoatleci, pięściarze, ły 
żwlarze, zapaśnicy czy atleci 
radzieccy — mistrzowie 1 re
kordziści świata, odnoszą wie 
le sukcesów międzynarodo
wych. Tajemnicą Ich sukce
sów Jest wytężoną praca nad 
sobą. Zawodnicy radzieccy z 
zapałem uprawiają gimnasty
kę. wiedząc, że Jest ona nie 
tylko przyjemną rozrywką, ale 
przede wszystkim dźwignią u- 
mlejętnoścl. podstawowym 
czynnikiem podnoszenia wynl 
ków.

W Związku Radzieckim, Jak 
w żadnym Innym kraju, glmną 
styka stała się sportem ma
sowym, uprawianym przez ml 
Ilony ludzi, nie tylko wyczy
nowców ale również przez ro
botników, żołnierzy, uczniów 
w miastach 1 na wsi. Dzięki 
pełnemu umasowlenlu tego 
sportu gimnastycy radzieccy 
Jak Czukarln, Szaglnlan, Bo- 
czarowa 1 Inni zdobyli na osta 
tnlej olimpiadzie wiele medali, 
zajmując bezapelacyjnie pier
wsze miejsce.

Korzystajmy Jak najpełniej 
z doświadczeń naszych radzie 
cklch przyjaciół, uczmy się od 
nich właściwej pracy, a wtedy 
1 poziom naszego ruchu spor
towego szybko się podniesie. 
Dzięki dobrze rozwiniętemu ży 
clu sportowemu wychowywać 
będziemy młodzież zdrową 1 
silną, zdolną do ofiarnej pra
cy dla naszej ojczyzny.

’* * •

Z rozwojem gimnastyki ści
śle wląże się zagadnienie od. 
powledniego przygotowania !' 
wykorzystania sal glmnastycz 
nych. W naszym wofewództ- 
wle jest Ich wiele. Większość 
Jednak albo nie |e't należycie 
wykorzystana, albo też brak 
w nich jaodstawowych urzą
dzeń 1 przyrządów. Np. w Ko- 
szallnle Istnieje blisko 10 sal. 
Mimo to Jednak wiele kół w 
okresie zimowym nie ma 
gdzie trenować. Powodem te
go Jest brak inicjatywy miej
scowego WKKF, który nie po
trafił pokierować rozdziałem 
tych sal. A przeć'■"'ż w porożu 
mieniu z Wydział m Oświaty 
MRN i dyrekcjami szkól nie-' 
wątpliwie możną by — i trza- 
ba — rozwiązać ten problem' 
— umożliwić wszystkim spor
towcom prowadzeń'© systema
tycznych zapraw, a gimnasty
kom — spodziewamy się, że w 
tym roku będą 1 tacy — tre
ningi w odpowiednio przygo 
towanych i wyposażonych po
mieszczeniach.

To samo odnosi sie również' 
do tnnvoh terenowych komi
tetów KF. Trzeba, aby okres 
zimowy w pelnj był wykorzy
stany do dalszego rozwoju 
sportu w naszym województ
wie, a do rozwoju gimnastyk! 
w szczególności

należycie wszystkich spotkań, 
warto by obliczyć koszty prze 
Jazdu sędziów ze Zlotowa do 
Koszalina czy odwrotnie. Ko
szty te wynoszą około 400 zł 
na osobę, co poważnie obcią
ża finanse kół. Sprawą obsyła 
nla spotkań sędziami Jest b. 
ważna, gdyż mieliśmy już syg 
nały, że kolegium sędziów ze 
Złotowa, prowadząc mecz miej 
scowei Spójni wydawało nie
sprawiedliwe werdykty.

Zarówno za braki w kadrze 
tnstruktorsklel Jak 1 sędziow
skiej winę ponosi Sekcją Bo
ksu WKKF. Działacze tej In
stancji przez dłuższy czas lgno 
rowali całkowicie sprawy szko 
lenia. Najlepszym tego dowo 
dem je6t fakt, że referat szko 
lenia w tej sekcji był nleob- 
sadzony. Rezultaty — wystar
czy zapoznać się z przytoczo 
nymi powyżej przykładami.

Sekcja boksu nie potrafiła 
także nawiązać współpracy z 
działaczami słupskiej Gwardii, 
mimo, że wiadomo ogólnie Iż 
kontakty drużyn A-klasowych 
z zespołem I-llgowym dałyby 
wiele. Nie wykorzystań© rów 
nleż umiejętności trenera Szy 
dly dla podniesienia kwalifi
kacji instruktorów i szkolenia 
nowych. Ob. Szydłp ma wie 
le zajęć. Nikt Jednak nie mo
że zaprzeczyć, że mimo to zna i

lazłby z pewnością trochę cza 
su na udzielenie wskazówek ln 
struktorom i pełniącym tę ro
lę zawodnikom. Wierzymy też 
że trener Szydło chętnie wi
działby owych Instruktorów 
ną prowadzonych przez siebie 
treningach. Tego rodzaju 
w^h x Jednym z czoło
wych trenerów polskich z 
pewnością dałaby dobre wynl 
ki. Trzeba jednak szukać dróg 
wyjścia i umieć je znaleźć a 
nie oczekiwać. aż „Po uchwa 
t®„ądu.° stawkach, instruk
torzy j trenerzy przybędą do 
naszego województwa" — jak 
to się zwykio mówić. .

Pięściarstwo nasze Cerpl 
też na brak rezerw. Koła ople 
rają się na „dziesiątkach" 
(nie zawsze zresztą komplet-, 
nych), toteż każdą kontuzja 
czy odejście Jednego chociaż 
zawodnika grozi zdekompleto
waniem zespołu.

Przyczyny braku oparcia 
plęścfarstwą koszalińskiego 
na szerszych rzeszach młodzie 
ży leżą w dużej mierze żarów 
no w braku Instruktorów, |ak 
1 w słabej pracy sekcji kół. 
Działacze kół mniej lub wlę- 
ce| troszczą 61ę o swych ..asów 
atutowych" . natomiast nledo 
stateczną uwagę zwracają na 
szkolenie młodzieży, a co za 
tym Idzie zniechęcają fą do u- 
częszczanla na treningi. Brak


